
bilă, s-a prăbuşit în timpul unui zbor de încercare, 
în apropiere de Marsilia. Pilotul avionului a reuşit 
să se salveze. Avionul a fost însă distrus complet*

■  p re ş e d in te le  ö ra z i l ie i,  Emilio Garrastazu 
Medici, a semnat decretul privind expulzarea din 
tară a celor 70 de deţinuţi politici a căror eliberare 
a fost solicitată de membrii organizaţiei ilegale 
autoare a răpirii, la 7 decembrie 1970, a diploma
tului elveţian Giovanni Enrico Bucher.

■ Un nou asasinat politic a fost comis
miercuri în Guatemala, Victima este deputatul de 
stingă Adolfo Mijăngos, care, în plin centru al capi
talei guatemaleze, a fost împuşcat de un grup de 
necunoscuţi. Mijăngos a fost profesor de ştiinţe 
juridice şi sociale la Universitatea din San Carlos.

■ La spitalul de copii din Houston a tost
efectuată cu succes o operaţie de separare a doi 
sugari siamezi, uniti în zona toracelor. Operaţia a 
durat şase ore. Medicii au afirmat, după operaţie, 
că funcţiunile vitale ale micilor pacienţi au rămas 
intacte.

■ Poliţia dominicană a anunţat că o patrulă 
a sa a fost interceptată pe străzile capitalei de un 
grup de guerilă şi că în cursul schimbului de focuri 
patru persoane au fost ucise. Autorităţile nu au fă
cut nici un fel de precizări în legătură cu membrii 
grupului de guerilă.

® Autorităţile franceze
totipul avionului „Mirage-G",

au anunţat că pro- 
cu geometrie varia-
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amintite capătă o deosebită impor
tanţă practică.

Comunicarea rezultatelor acestor 
cercetări la Facultatea de medicină 
veterinară din Brno, în cadrul unei 
sesiuni ştiinţifice la care omul de 
ştiinţă clujean a fost invitat, a 
stîrniţ un viu interes în rîndul 
specialiştilor.

(Agerpres)

O R G A N  AL COMITETULUI TUDETEAN SIBIU AL P.C.R. ŞI AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN

Baze organizatorice 
noi pentru ridicarea 

nivelului calitativ 
al activităţii 
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Statornicia responsabilităţii
,Ce e, omule, în defi

nitiv, Avriguls sat sau 
oraş?“, mă-ntreba cine
va. »Ce e, omule, Avri
gul?" — iată o-ntrebare 
predestinată a concentra 
sensurile multiple ale 
unor metamorfoze spec
taculoase ale fostului 
sat de la poalele Făgă- 
raşiîor vestici, ale ac
tualei comune cu aspect 
urban de pe lunca de o 
maiestuoasă calmitate a 
Oltului bătrîn.

Dimineţile de iarnă 
sínt tonifiante pe-aici, 
prin preajma crestelor 
înalte albite de zăpezi 
şi vremuri. Oamenii pă
şesc apăsat pe uliţele — 
unele pietruite, altele 
asfaltate — ale concen
trării de case frumoase 
şi de viată socială in
tensă care este Avrigul 
contemporan.

Un om între două 
vîrste trece, încotoşmă- 
nat, către grajdurile co
operativei agricole. Este 
ora cînd marginea fru
moasă a nopţii înclină 
spre luceafărul dimineţii 
şi cînd din codrii mun
ţilor răzbate zvon de 
sălbăticiune. Zăpada 
scîrţiie sticlos sub paşii 
omului învelit în dimi
neaţă şi blănuri. „Astăzi 
va trebui să rezolv pro
blema silozului: cit dăm 
şi cum dăm? Apoi nea
părat trebuie chemat 
doctorul sa vadă ce-i cu 
viţeii aceia... Apoi să 
chem l.Cl.L.-ul să vedem 
ce facem cu planul Apoi 
să vorbesc cu nea Va
sile, să vină să repare 
mai bine uşa aceea din
spre pîrîu, la grajdul din

mijloc. Apoi. . Şi gîn- 
durile omului se-nşiruie 
încet, dar hotărîte, la 
fel ca şi paşii săi lm- 
plîntaţi prin nămeţii a- 
cestei ierni avrigene.

Ajuns la sectorul zoo
tehnic, omul împarte fu
rajele concentrate, su
praveghează îndeplinirea 
programului zilnic de 
lucru. La cei 53 de ani 
ai săi, Gheorghe Mihăi-

îală deci că de aproa
pe un deceniu Gheorghe 
Mihăilă conduce un sec
tor zootehnic puternic, 
aşa cum este cel de la 
C.A.P. Avrig. Acum bri
gada zootehnică din sa
tul Avrig are 2 000 ovi
ne (din care 1 524 oi 
fătătoare), 385 bovine, 
din care 44 vaci, 56 ju- 
ninci gestante, 118 tău- 
raşi la îngrăşat, 144 vi-

Oameni ai zilelor noastre
lă, brigadierul zootehnic 
de la Avrig, a adunat 
atîta experienţă şi tact 
în munca cu oamenii, 
încit dimineţile au deve
nit, din obişnuinţe, *- 
proape ritualuri. Sínt ar
gumente pentru a susţi
ne afirmaţia? Să ve
dem . . .

în 1962, cînd ia fiin
ţă C.A.P. Avrig, comu
nistul Gheorghe Mihăilă 
este ales vicepreşedinte, 
în acelaşi an este trimis 
la un curs de pregătire 
de 6 luni, iar la termi
narea acestuia este nu
mit şi brigadier zooteh
nic. Aceste funcţii le-a 
îndeplinit pînă în 1969, 
cînd adunarea generală 
i-a încredinţat mandatul 
— de mare responsabili
tate — de preşedinte. In 
1970, ca urmare a ale
gerii unui specialist în 
funcţia de preşedinte, 
Gheorghe Mihăilă este 
reales vicepreşedinte al 
unităţii.

ţele pentru prăsilă, 77 
cai şi 10 scroafe pentru 
prăsilă. Conduşi de co
munistul Gheorghe Mi- 
hăilă, cei 26 cooperatori 
care lucrează la brigada 
zootehnică au livrat în 
anul trecut 102 tăuraşi 
graşi, 15 vaci îngrăşate, 
352 miei, 3 280 kg lină, 
importante cantităţi de 
brînză de oaie (s-au ob
ţinut 43 I lapte de la 
fiecare oaie), depăşin- 
du-şi sarcinile de plan 
la multe produse.

Şi producţia animalie
ră a acestui an a fost 
temeinic pregătită. Graj
durile sínt reparate (în 
4 din cele 5 mai trebuie 
doar introdusă apa), sai
vanele sínt corespunză
toare (pînă mai anul tre
cut oile erau »cazate" 
sub cerul plumburiu al 
iernii), şirele de fin 
(1 200 tone, din care 350 
tone trifoliene) bine a- 
menajate oferă o prive

lişte cel puţin liniştitoa
re asupra condiţiilor de 
furajare a şeptelului. In 
saivane a început »cam
pania“: primii 5 miei
zburdă deja printre ulu
cile cu concentrate. In 
ianuarie se vor obţine 
peste 300 miei. Ciobanii 
Petru Iagăru, de la tur
ma de „tigăi" şi Toades 
Tuta, de la cea de „tur- 
cane", au de lucru pînă 
peste cap, dar fac mun
ca din pasiune şi con
vingere. Pe aceeaşi mă
sură vor fi, fără îndoia
lă, şi rezultatele. Şi 
Gheorghe Mihăiiă avan
sează o realitate: la A- 
vrig sectorul ovin tre
buie să ajungă la cea 
3 000 oi. Condiţii sínt: 
păşunile alpine de pe 
Avr.igel, Clăbucet sau 
Suru, priceperea oame
nilor, frumuseţea şi ren
tabilitatea ocupaţiei de 
crescători de oi.

Conştiinciozitatea bri
gadierului zootehnic de 
la Avrig se împleteşte 
armonios cu priceperea 
în meserie şi maturita
tea de gîndire. Hotărîrile 
sale izvorăsc d intr-o cu
noaştere adecvată atît a 
realităţilor, cit şi a ne
cesităţilor, iar acţiunile 
întreprinse sínt înscrise 
hotărît pe fluxul cerin
ţelor majore ale dezvol
tării sociale.

De altfel, nu sínt a- 
cestea coordonatele fun
damentale ale muncii 
noastre constructive ca
re a făcut posibilă şi a- 
pariţia întrebării »Ce e, 
omule, Avrigul?"

GH. GRĂDINARII
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Interviu cu ing. GH. BOGHICI, 
directorul Direcţiei judeţene de industrie locală

— Pentru că ne aflăm într-o 
perioadă de început de an, ne 
sínt încă destul de aproape rezul
tatele anului care s-a încheiat. 
Am vrea să începem discuţia cu

’ cîteva referiri la rezultatele acti
vităţii unităţilor de industrie lo
cală In 1970.

— Vorbind despre realizări tre
buie în primul rînd să arăt rolul 
mereu crescînd al industriei locale 
în satisfacerea nevoilor de consum 
ale populaţiei. Aşa se explică faptul 
că activitatea noastră este foarte va
riată, desfăşurîndu-se în multe uni
tăţi, pp întreg cuprinsul judeţului. 
Bunăoară anul trecut producţia celor 
94 de unităţi productive a cuprins 
12 ramuri de activitate. în ultimii 
2 ani, ponderea industriei locale în 
totalul producţiei globale industriale 
a crescut de la 3,5 la sută Ia 4,1 ia 
sută. Or, acest lucru într-un judeţ 
cu putere economică, ca al nostru, 
înseamnă destul de mult. Anul tre
cut, au fost realizate bunuri de con
sum in Valoare de peste 300 milioane 
îei, s-a« livrat la export mărfuri de 
peste 50 milioane lei, s-au produs 
circa 42 milioane lei materiale de 
construcţie etc. Intr-un cuvînt, prin
cipalii indicatori de plan au fost 
realizaţi, iar la cheltuielile pe 1 000 
îei producţie marfă s-a obţinut o re
ducere de 9 Iei. In ceea ce priveşte 
exportul, planul anului trecut a fost 
realizat în proporţie de 121,7 la sută, 
îivxîndu-se în plus mărfuri în va
loare de peste 1,2 milioane lei. în 
anul ce recent s-a încheiat, exportul 
a fost cu 52,7 la sută mai mare de- 
cit în cel precedent,

— Vă rugăm să ne daţi cîteva 
amănunte in legătură cu realiză
rile privind diversificarea gamei 
sortimentale şi activitatea de lăr
gire a capacităţilor de producţie.

— Căutînd în permanenţă să răs
pundem prin activitatea noastră 
scopului pentru care au fost create 
unităţile de Industrie locală, am ur
mărit în mod special diversificarea 
producţiei la bunurile de consum şi 
materialele de construcţie. în 1970 
s-au creat şl asimilat 114 produse 
noi, !n special In sectoarele amintite

mai sus. în etapa actuală circa 84 
din produsele noi sint contractate 
cu comerţul sau cu beneficiarii ex
terni. La unitatea din Agnita s-a dez
voltat mult activitatea de confecţii 
şi tricotaje, urmînd ca in acest an 
producţia în acest sector să se du
bleze.

Vreau să arăt că în afară de fon
durile de investiţii ütUizate pentru 
lărgirea suprafeţelor şi' capacităţilor 
de producţie, activitatea de autouti- 
lare a jucat, la noi, un rol deosebit. 
S-au executat lucrări de mică meca
nizare în valoare de peste 4,5 mi
lioane lei. De altfel, în problema 
autoutilărilor putem vorbi de cîteva 
realizări destul de frumoase. Bună
oară au fost proiectate şi executate 
în unităţile noastre lucrări ca: uscă- 
toarele pentru permanentizarea fa
bricilor de cărămidă, instalaţia de fa
bricat mozaic, un atelier de turnat 
piese din fontă şi neferoase în coji 
cu liant de bachelită, hala pentru 
linia a Ill-a de fîşii cu goluri etc. 
De asemenea, au fost dotate cu uti
laje carierele de piatra, s-au făcut 
mecanizări pentru mărirea producti
vităţii muncii în fabricile de cără
mizi.

Şi planul de investiţii, care pe 
parcursul anului a sporit cu 6,4 mi
lioane lei, s-a realizat în bune con- 
diţiuni. Printre lucrările mai impor
tante aş aminti hala de aparataj elec
tric de joasă tensiune de la între
prinderea de industrie locală ELCA 
din Mediaş. O dată cu intrarea în 
funcţiune a acestui obiectiv produc
ţia de aparataj electric a sporit cu 
5 milioane piese anual. în stadiu 
avansat se află şi hala pentru pro
ducţia de hîrtie gumată şi benzi 
eutoadezive de la IM1X Agnita.

In paralel ne-aan preocupat şî de 
pregătirea forţei de muncă. In cursul 
anului trecut am organizat 6 cursuri 
de calificare şi ridicare a calificării, 
îa care au participat 254 muncitori, 
iar la locul de muncă am calificat 87 
ucenici.

(Continuare în pag. a IlI-a) 
Discuţie consemnată de

I. CREţU

In timpul unei ore de tehnologie la Liceul M.I.A. Sibiu, predată elevilor anului IV, specialitatea morărit-
panificaţie, de către prof. ing. Eleonora Damian

Ing. DAMIAN PANFIL 
preşedintele

filialei judeţene Sibiu a A.CiA.

Cazangeria grea a uzinei „Independenţa“ Sibiu — locul unde „se 
nasc“ marile vi role pentru conducta forţată de Ia hidrocentrala

Lotru
Foto: FRED NUSS

Observa)» ştiinţifice 
de o deosebită 
importantă practică

Un grup de cercetători condus 
de prof. d r ., docent Ion Adameş- 
teanu, de la Facultatea de medi
cină veterinară a Institutului agro
nomic „Dr. Petru Groza“ din Cluj, 
a demonstrat că excesul de sare 
din furaje poate provoca grave in
toxicaţii la animale, simptomele 
clinice fiind asemănătoare cu ale 
bolilor infecto-contagioase. Asifcl, 
pentru prima, dată în medicina ve
terinară, , se stabileşte cu exactitate. 
doza mortală de sare şi sínt re
date, ştiinţific, semnalmentele bo
lii. Astăzi, cînd creşterea animale
lor se face eu diferite reziduuri'in-, 
dustriale, în special de peşte, bo
gate în sare, observaţiile ştiinţifice

MODERNIZAREA ÎN CULTURA

Sensuri noi 
în activitatea cui- 

tural-educativă
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r e f o r m a ţ i i
■ Sesiunea a VlII-a a 
Consiliului popular jude
ţean. Deputaţii în Consiliul 
popular judeţean sínt convocaţi în 
cea de-a Vlll-a sesiune, care va 
avea Ioc în ziua de 20 ianuarie 
1971, ora 9, în sala din Bulevardul 
Victoriei nr. 11 — Sibiu.

*  N oi capacităţi de pro
ducţie. Noul an găseşte Uzina j 
mecanică Mîrşa, care şi-a dublat 
producţia în cincinalul trecut, în 
plin proces de dezvoltare si mo
dernizare. Aici au început de cu- 
rînd lucrările de construcţie la o 
serie de noi obiective, care vor: 
asigura creşterea de două ori a \ 
capacităţii de producţie. Investiţiile 
se vor finaliza prin construcţia 
unei hale noi, însumînd o supra
faţă productivă de peste 6 000 
mp şi prin organizarea procesului 
de producţie a remorcilor şi auto
basculantelor în flux continuu — 
ceea ce va asigura o creştere a 
productivităţii muncii cu peste 40 
la sută şi îmbunătăţirea calitativă 
a produselor. De remarcat că în
tregul utilaj necesar dotării noilor 
spaţii productive — cărucioare, 
instalaţii de vopsitorie etc. — se 
va realiza prin autodotare, în ca
drul uzinei şi a celorlalte unităţi 
aparţinind Centralei industriale de 
autocamioane şi tractoare.

Se apreciază că îa sfîrşitul cin
cinalului, Uzina mecanică Mîrşa, 
va realiza 0 producţie antiala de 
26 000 autobasculante, remorci şi 
semiremorci.

*  Rezultate remarcabile.
‘ Colectivele de cercetare, proiectare 
\ şi producţie ale Institutului de fi
zică atomică au obţinut, în ultima 
perioadă, rezultate remarcabile în 
domeniul realizării laserilor şi 
instalaţiilor cu laserL Dintre aces- 

:tea se remarcă un model de laser 
: cu heliu-neon pentru alinieri Din
tre aplicaţiile acestuia reţinem, 
printre altele, faptul că, utilizînd 
fasciculul de lumină emis de acest 
laser, constructorii pot menţine în 
ax direcţiile fronturilor de lucru 
la străpungerea tunelurilor. O ase
menea instalaţie va fi verificată 
în curind Ia construcţia tunelului 
de aducţiune de la Hidrocentrala 
de pé Lotru.

O altă realizare o constituie la
serul cu bioxid de carbon, cu o 
putere de 600 waţi. Densitatea foar
te mare de energie care poate fi 
concentrată pe o suprafaţă extrem 
de mică — milioane de waţi pe 
centimetru pătrat — permite utili
zarea acestui laser la prelucrări 
de materiale dure şi foarte dure 
cu puncte înalte de topire.

(Agerpres)

Dimensiunile şî ritmul In care 
se conturează jaloanele viitorului 
patriei noastre impun activităţii cul
tural-educative de masă o dezvoltare 
intensivă şi extensivă, în profunzime 
şi în funcţie de diversele categorii 
ale populaţiei. Antrenarea satului în 
revoluţia tehnico-ştiinţifică contem
porană cere o înnoire perpetuă a in
formaţiilor profesionale, adecvate 
realităţilor fiecărei unităţi economice 
în parte, necesită modernizarea mij
loacelor de comunicare cu masele, 
cu cei care recepţionează faptul de 
cultură.

O problemă care solicită o atenţie 
deosebită în ceea ce priveşte moder
nizarea activităţii culturale de masă 
este aceea a raportului dintre prin
cipiul educaţiei permanente şi al ac
tivităţii culturale de sezon. Trebuio 
făcută o distincţie netă între ceea 
ce este esenţial, continuu şi ceea 
ce este ocazional şi limitat. Activi
tatea generală a căminului cultural 
fiind de ordin informaţional şi edu
cativ. în mod logic ea trebuie să fie 
organizată pe baza principiului edu
cării şi informării permanente. A- 
ceasta nu se poate realiza decit prin- 
tr-o orientare ştiinţifică riguroasă, 
printr-o preocupare de ordin infor
mativ gi formativ, totodată, şi prin 
continuitate- în tratarea problemelor.

Formarea gîndirii economice a 
munci torului agricol (care stă mai 
consistent în programele căminelor 
din Şura Mică, Şelimbăr, Porumbacu 
de dos) este unul dintre aspectele 
care solicită un cuantum de muncă 
mult amplificat pe tărîmul activităţii 
culturale. Pentru aceasta se cere 
timp, justă orientare în programarea 
genurilor de manifestări care urmă
resc cu precădere scopuri formative 
axate pe activităţi culturale ciclice, 
cu caracter permanent, continuu. 
Trebuie reţinut faptul că formarea şî 
dezvoltarea gîndirii economice a lu
crătorului de la sat reprezintă un tel 
permanent, o preocupare neîntre-

Ca ramură economică importantă în 
cadrul agriculturii noastre socialiste, 
apicultura cunoaşte o intensă dezvol
tare, care a determinat o creştere a 
numărului familiilor de albine şi a 
producţiei de miere. Aceasta se dato
rează faptului că au fost luate o se
rie de măsuri pentru stimularea dez
voltării apiculturii în sectorul de stat 
şi individual, cum sínt achiziţionarea 
de către stat a produselor realizate, 
cointeresarea materială a tuturor cres
cătorilor de albine etc.

Filiala judeţeană Sibiu a crescători
lor de albine coordonează activitatea 
a peste 1 700 membri, care deţin 
peste 25 000 familii albine, dă ajutor 
susţinut sectorului de stat, care deţine 
peste 5 500 familii albine. A fost asi
gurată o bază tehnico-materială bună 
prin punctele de desfacere, o asistenţă 
tehnică de bună calitate, în colabo-

ruptă, dar care, privit* prin prism* 
educării permanente, înseamnă un 
proces ascensional care aduce datei« 
şi cunoştinţele cele mai avansate.

Nu trebuie neglijate, desigur, me
todele active, libere ale programelor 
artistice de microgrup, dezbaterile şi 
dialogurile cu specialiştii, consulta
ţiile cu o anumită periodicitate» 
Toate acestea aduc un suflu nou, 
autentic si actual în procesul de cul
turalizare, solicitînd totodată _ din 
partea factorului propagator, a inte
lectualului care îndeplineşte aceasta 
misiune, multă dăruire şi pasiune.

Condiţie sine qua non în moder
nizarea activităţii culturale este şi 
doblndirea unui bagaj informativ cit 
mai complex. Setea de informare 
manifestată de public ridică proble
me majore atît de conţinut cît şi d* 
metodologie pedagogică.

Oricît ni s-ar părea de ciudat, su* 
prasolicitat de presă, radio şi tele
viziune, omul rămîne totuşi unila
teral şî sporadic informat, Aceasta 
se datoreş'te în primul rînd faptului 
că informarea este practicată încă 
empiric, constatîndu-se supărătoare 
paralelisme şl suprapuneri de mani
festări culturale.

înglobarea şl integrarea în cultura 
de azi a unui mare număr de cunoş
tinţe constituie o operaţie compli
cată şî nu lipsită de riscuri. Dacă 
există o primejdie în acumularea 
.neseleciivă, dezordonată, o «lta re
zidă în înregistrarea Io» indiferentă. 
Fuziunea informaţiilor sub imperiul 
inteligenţei selective, fundată pe o 
concepţie prielnică dinamismului fe
nomenelor consemnate, acesta ar fi 
actul prin care omul contemporan

(Continuare în pag. a Il-a) 
Prof. NICOLAE SCUTEA

metodist la Casa judeţeană 
a creaţiei populare

rare cu organele sanitar-veterinare 
din cadrul Direcţiei agricole judeţene. 
Datorită acestor măsuri, stupărilul 
pîistoral s-a dezvoltat puternic (12 000 
familii albine au parcurs peste 1 000 km 
numai în 1970). Activitatea apicultori
lor s-a materializat în realizarea a 
80 000 kg miere pentru export şi 2 500 
kg ceară industrială.

In cadrul cercurilor apicole comu
nale s-a desfăşurat şi se desfăşoară 
alegerile colectivelor de conducere a 
cercurilor apicole. In adunările cercu
rilor apicole, în discuţiile şi dezbate
rile care au avut loc au apărut o sc
rie de probleme privind specificul 
apiculturii sibiene. Astfel, a fost ex
primată dorinţa unanimă de creştere 
si .dezvoltare a numărului şi calităţii 
fainiiiilor de albine. De asemenea, s-a 
subliniat necesitatea îmbunătăţirii, 
prin filiala judeţeană, a bazei tehnico- 
materiale (materiale apicole de bună 
calitate şi mai ieftine, biostimulatori 
în cantităţi suficiente, material bio
logic de calitate, asistenţă sanitar- 
veterinară complexă).

Pentru dezvoltarea bazei meliferese 
indică o serie de măsuri, cum sínt 
păstrarea şi îmbunătăţirea suprafeţe
lor dd salcîm în cadrul sectorului fo
restier şi cel agricol, introducerea în 
planurile de producţie ale unităţilor 
agricole a culturilor melifere, mobili
zarea apicultorilor în munca de plan
tare a unor arbori şi arbuşti meliferi.

Tn scopul cunoaşterii şi perfecţio
nării acestei frumoase îndeletniciri, 
filiala judeţeană Sibiu a A.C.A. orga
nizează conferinţe şi cursuri de api
cultura de masă, atit pentru începă
tori, cît şi pentru cei iniţiaţi, începînd 
clin a doua jumătate a lunii Ianuarie 
1971, la sediul Asociaţiei din'1 Sibiu 
Piaţa 6 Martie, nr. 16.

Ţinînd seama de sarcinile mari ale 
agriculturii judeţului nostru în 1971, 
Comitetul filialei judeţene Sibiu a 
A.C.A. cheamă pe toţi apicultorii şi 
organele conducătoare ale acestora 
să-şi intensifice eforturile pentru ob
ţinerea unor producţii apicole mai 
bune, pentru sporirea pe această cale, 
a contribuţiei lor la dezvoltarea econo
miei noastre naţionale.

mmm m n  m m *  m m mTradiţii şi cerinţe 
în dezvoltarea 
apiculturii
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Coloana
diverselor

Cu 15 bani...
Aron Popa, In vlrstă de 4 

ani, din comuna Slimnic, s-a 
Jucat cu chibriturile. Dar jo
cul s-a transformat intr-un in
cendiu care a cuprins şura, 
8 000 kg fin, 20 oi, un car, o 
căruţă, 500 kg griu, cherestea 
—- pagube evaluate la 19 000 
lei. Este de la sine înţeles, în 
urma acestui exemplu — care 
n-are nici meritul de-a fi unic 
—- că e mai bine să procurăm 
copiilor jucării ceva mai scum
p e . . .  Cele de 15 bani, cu fos
for la un capăt, aduc pagube 
de mii de lei. Cine e de vină? 
Probabil. . .  păgubaşii — adică 
părinţii copilului.

Conductele 
nu intră 

n buzunar...

m i

cînd unul dintre amici
tat" de alqool a
mit. Ce şi-a zis
I. Petre. „Tot mi-

\

Doi foşti angajaţi ai Uzinei 
mecanice Mirşa, A. Grigore şi 
N. Costei — domiciliaţi în co
muna Turnu Roşu — au fost 
condamnaţi la cite un an în
chisoare pentru furt. Un furt 
cu totul neobişnuit. Ei au fost 
surprinşi încercînd să „sustra
gă" două conducte de la uti
lajele de ' foraj din punctul 
numit „Valea Mărului“, de pe 
teritoriul comunei Turnu Roşu. 
Dacă le-ar fi reuşit acţiunea 
probabil că ar fi încercat să o 
extindă, furind o sondă sau, 
mai Ştii, o fabrică. Cum însă 
respectivele conducte, prin di
mensiunile lor, n-au putut fi 
„subtilizate" într-un... buzu
nar, s-au văzut ei înşişi „sub
tilizaţi11 într-un penitenciar...

„ P e tre c e re “ 
în doi

Un festin în doi, între prie
teni, în trenul Sibiu—Braşov. 
I. Petre şi V. Croitoru şi-au 
tot urat noroc, la mulţi ani 
ş i . . .  la mai mulţi bani, pînă 

id unul dintre amici „deru- 
ador- 

atunci 
urat

el mie. . .  la mai mulţi bani! 
Ia să vedem, poate mă ajută 
cu ceva“. într-adevăr, V. Croi
toru avea în buzunar suma de 
650 lei, pe care Petre a tre
cu t-0 urgent în bugetul pro
priu. Fapta lui I. Petre a ajuns 
in faţa justiţiei care a găsit o 
urare ceva mai neplăcută: „la 
20 de luni!“ Şi erau prieteni...

Să nu te 
atingi 

de stup!
In ziua de 13 decembrie (zi 

nefastă!) V. Florian — de pro
fesie... fost învăţător, a fost 
condamnat la 6 luni de închi
soare pentru furt în dauna a- 
vutului obştesc. Iar în ziua de 
graţie — 31 decembrie (tot cu 
3 şi tot cu 1) a fost eliberat 
prin cunoscutul decret. La 10 
ianuarie însă Şi-a revendicat 
din nou „drepturile" sale de 
deţinut, motiv pentru care va 
face integral cele 6 luni, rezul
tate din prima condamnare, 
cumulate cu timpul care-i va 
îi afectat prin noua condam
nare. Dar iată ce s-a întîm- 
plat. V, Florian a pătruns — 
forţînd uşa — in biroul Aso
ciaţiei crescătorilor de albine 
din Sibiu, de unde a încercat 
să fure un pulover, un stilou, 
un flacon cu lăptişor de mat
că şi 30 lei, adică tot ce a 
găsit la-ndemînă. A fost însă 
prins, cum s-ar zice, la mie
r e . . .  De unde şi morala: dacă 
te" atingi de stup,, iese c u ...  
zdup.

Din atenţie 
faţă de 
familie ?

!. Gherman din Ocna Sibiu
lui, str. Mică, nr. 95, de mese
rie mecanic agricol, aducea în 
fiecare seară cite ceva acasă 
de la cîmp. Un om deosebit de 
atent faţă de familie — veţi 
zice. Ei, bine, nimic mai ine
xact, deoarece familia va duce 
un an încheiat lipsa lui şi a- 
ceasta tocmai din cauza „obi
ceiului" său de a sustrage di
ferite cantităţi de cereale din 
avutul colectivităţii. Valoarea 
cerealelor sustrase — 918 lei.

După cum se vede, societa
tea n-a apreciat modul in care 
I. Gherman a înţeles să con
tribuie la prosperitatea fami
liei sale şi i-a oferit posibili
tatea să-şi revizuiască -opti
ca". Aviz celor înclinaţi spre 
căpătuială!

Rubrică realizată de 
V. CU CU

Biblioteca Centrului şcolar profesional şi tehnic de maiştrii Cisnădie dispune de 11 000 volume de cărţi 
beletristice şi de documentare, ce stau la dispoziţia elevilor Fotoi FRED NUSS

Sensuri noi în activitatea 
cuiturai-educativa

i f l e c i t a l  
ţ t & e z i e

După ce cu citeva zile în urmă, 
în sala de festivităţi a palatului 
„Astra“, studioul Teatrului de stat 
din Sibiu a găzduit o consfătuire cu 
profesorii de limba română din lice
ele sibiene, aseară a avut loc prima 
manifestare din programul pe acest 
an. S-a prezentat, in faţa unui mare 
număr de elevi, un recital de poezie 
argheziană, susţinut de actorii Radu 
Basarab, Kitty Stroescu, Ion Bulean- 
dră şi Geraldina Basarab, Mani
festarea a mai cuprins audiţii după 
Jacques Brel. După cum ne informea
ză actorul Radu Basarab, animatorul 
studioului, manifestările vor 1 avea 
loc săptămînal, fie în sala „Astra“ 
fie în licee.

Şedinţă  
de cenaclu

Astăzi, la ora 18, va avea loc o şe
dinţă de lucru a cenaclului literar al 
municipiului Sibiu, la sediul cenaclului 
(Piaţa 6 Martie). Sínt invitaţi să
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Ne vom îmbrăca 
mai elegant în 1971?

(Urmare din pag. I)

se cultivă informindu-se, sau „se 
pune la curent" cu viaţa culturală.

Nu putem fi de acord cu acei care 
neagă eficienţa conferinţelor ca for
mă de activitate culturală. Sensul 
nou, actual, care trebuie afişat aces
tei forme de difuzare a informaţiilor, 
să-l căutăm în transformarea confe
renţiarului într-un artist al cuvîntu- 
lui, acţionînd sincronic şi multila
teral asupra sălii, omogenizînd ele
mentul intelectual heteroclit, trans- 
formînd întreaga sală într-un orga
nism viu, receptiv. Eliminînd cu ho- 
tărîre specia hibridă a prezentato
rului improvizat, cititor mecanic si 
fără intonaţie al unui text pregătit 
de el sau de alţii, toţi mînuitorii 
cuvîntului liber pot ajunge, cu dra
goste şi antrenament, buni transmiţă- 
tori de frumos şi de adevăr 
ştiinţific.

Astfel de activităţi culturale tre
buie să beneficieze de aportul unor 
intelectuali consacraţi, care să ope
reze în iata publicului nu cu un 
amalgam de Cunoştinţe, ci cu ele
mente din propria lor experienţă 
profesională, cu adevăruri desprinse 
din propriile lor investigaţii, totul 
racordat, desigur, la un orizont inte
lectual superior. Aceasta însă nu e

suficient, Intervin şi aici, ca şi în 
toate celelalte sectoare, alături de 
factorii pasiune şi competenţă, şi cel 
al continuităţii, O singură conferinţă, 
oricit de bine ar fi servită tematic 
şi artistic, nu informează şi nu for
mează publicul, nu-i poate transmite 
un volum considerabil de cunoştinţe. 
Atunci cînd se abordează tematici 
majore, pe probleme care frămintă 
marele public din întreaga lume si 
care au o actualitate deosebită în 
conştiinţa poporului nostru, cursurile 
sau ciclurile de conferinţe patronate 
de universităţile populare sau de alte 
foruri dau frumoase rezultate.

Pasionat treptat şi informat pro
gresiv, cu doze administrate logic de 
ia o prelegere la alta, publicul se 
forţnează, dobîndeşte eiemente de 
omogenizare şi, ceea ce este mai 
important, stabileşte legături spiri
tuale intime cu conferenţiarul. Ast
fel, oamenii îşi verifică cunoştinţele, 
verifică competenţa celui care vor
beşte, participă creator âlături de 
conferenţiar la reconstituirea proce
sului istoric, biologic sau cultural 
care le este prezentat.

Accentul deosebit care se pune în 
ultima vreme pe activităţile de mi- 
crogrup (după cum se practică, deşi 
nu continuu, la Axente Sever, Chir- 
păr, Mercurea Sibiului, casele de cul

tură Sibiu şi Ocna Sibiului) vădeşte 
necesitatea elaborării unor forme şi 
mijloace cu sferă de acţiune deter
minată şi delimitată.

Organizarea de cercuri cu profiluri 
diferite, cu activitate In incinta că
minului, va face din acest focar de 
cultură de la sate un lăcaş modern, 
în accepţia nobilă a cuvîntului. 
Preocupările, îndeosebi artistice (cu
sături, olărit, sculptură in lemn, pic
tură pe sticlă etc.), azi risipite, s-ar 
concentra sub îndrumare permanentă 
şi calificată. Aceste cercuri ar consti
tui motivul intern al căminului, care 
ar împinge Înainte toate celelalte 
manifestări prin interesul şi pasiu
nea pe care le solicită. Cercurile tre
buie să fie legate şi să aibă contact 
direct cu preocupările locale, cu tra
diţiile şi nevoile imediate şi de pers
pectivă. Aceasta va duce cu sigu
ranţă la regenerarea unor forme de 
creaţie pierdute, la cultivarea talen
tului unor creatori locali, la eviden
ţierea unor comune în peisajul cul
tural naţional.

Sensurile modernizării activităţii 
culturale de masă sínt, desigur, mul
te şi diverse, *dînd eu siguranţă naş
tere unor multiple puncte de vedere. 
Urmează ca practica să le selecteze, 
să fie însuşite în mod creator şi a- 
daptate condiţiilor locale în care se 
desfăşoară procesul cultural.

TMIţlOW ClCtSlllil l'f iltCIt
Elevii îndrăgostiţi de 

ştiinţă vor fi în curînd 
chemaţi să se Întreacă 
în prima etapă a con
cursurilor pe obiecte, e- 
diţia 1971.

începînd din acest an 
Societatea de ştiinţe fi
lologice organizează 
concurs şi la literaturile 
germană şi maghiară, 
oferind elevilor aparţi- 
nînd naţionalităţilor con
locuitoare posibilitatea 
unei competiţii, pe plan 
judeţean şi republican, 
în cunoaşterea limbii şi 
literaturii materne.

Ca şi în anul trecut, 
concursul de literatură, 
matematică, fizică şi 
chimie se desfăşoară la 
date diferite, permiţînd 
elevilor să se prezinte 
la mai multe obiecte. In 
acest mod, concursurile 
pe obiecte îşi sporesc 
valenţele cu încă una: 
oferă elevilor partici
panţi la mai multe con
cursuri posibilitatea da 
a-şi cunoaşte mai bine 
înclinaţiile, de a-şi ve
rifica aptitudinile şi cu
noştinţele şi de a lua 
decizii privitoare la

disciplina căreia se vor 
consacra.

Se vor întrece mai In- 
tîi matematicienii (în 17 
ianuarie), apoi fizicienii 
(în 24 ianuarie), literaţii 
(în 31 ianuarie) si în 
sfîrşit chimiştii (în 7 fe- 
bruarie).

Ca în fiecare an, con
cursurile care urmează 
vor reprezenta un exa
men exigent al nivelului 
la care au ajuns cei mai 
buni elevi în însuşirea 
literaturii şi ştiinţelor şi 
un test al calităţii mun
cii desfăşurate de profe
sori cu cei mai înzestraţi 
şi sîrguincioşi elevi ai 
lor.

Rolul principal In pre
gătirea acestor con
cursuri revine elevilor 
înşişi, iar rezultatele 
vor depinde, în primul 
rînd, de alegerea cores
punzătoare a obiectului 
pentru concurs şi de 
pregătirea în vederea 
însuşirii temeinice a te
melor din programă.

Elevii cu înclinaţii 
deosebite pentru studiu 
vor fi conduşi cu price
pere de către profesori

in parcurgerea unei bi
bliografii suplimentare, 
vor fi ajutaţi să se afir
me în cercurile pe o- 
biecte şi în revistele li
ceelor, vor fi sprijiniţi 
să rezolve şi apoi să 
creeze probleme la re
vistele centrale etc. Ele
vii şi profesorii nu vor 
uita ca „exerciţiul cre
ează maestrul“.

Se cuvine a fi urmă
rită mai ales dezvolta
rea independenţei în 
cjîndire, formarea spiri
tului critic, afirmarea 
creatoare- a personalită
ţii elevilor.

In anul trecut, la fa
za republicană, elevii 
din judeţul nostru s-au 
clasat pe locuri fruntaşe 
in concursul de literatu
ră română, chimie, ma
tematici. Se cuvine a- 
mintită fosta elevă Mi- 
rcla Ocinic de la Liceul 
nr. 1 din Mediaş, clasată 
pe locul I la concursul 
de literatură română, cl. 
XlI-a, elevă care a fă
cut cinste profesorilor 
săi, şcolii şi întregului 
judeţ prin prezentarea 
exemplară la această în

trecere în toţi anii li
ceului.

Profesori ca Ileana
Rîpaş, Georgeta Bîrlo 
geanu (de la Mediaş), 
Natalia Pătărău şi Ili'e 
Guţan (de la Sibiu) la 
literatura română, Livia 
Rusu (Liceul „Gheorghe 
Lazăr" Sibiu) şi lnge- 
borg* Jekely (Liceul nr. 
2 Mediaş) — la chimie, 
Laura Constantinescu (Li
ceul „O. Goga" Sibiu) — 
la matematică, au trans
mis elevilor pasiunea 
pentru studierea discipli
nei îndrăgite, contribu
ind la afirmarea pe plan 
republican a elevilor 
concurenţi din aceste 
şcoli.

Rezultatele obţinute în 
anii trecuţi îndreptăţesc 
încrederea celor ce e- 
ducă tînăra generaţie că 
şi in acest an concursu
rile pe obiecte vor re
liefa talentul şi pasiunea 
tinerilor cercetători din 
şcolile judeţului nostru.

Le dorim deplin suc
ces.

NICOLAE MĂRGINEAN 
inspector şcolar

participe toţi iubitorii de literatură 
— scriitori şi cititori — din Sibiu. Se 
va face, cu această ocazie, şi o defi
nitivare a evidenţei.

S-a reînfiinţat 
cercul rebusist 

„Tîrnava“
Din iniţiativa unui grup de iubitori 

ai rebusului, acest interesant sport al 
minţii, la Mediaş a avut loc, recent, 
şedinţa de reînfiinţare a cercului re- 
busist „Ţirnava". In fruntea cercului 
a fost ales un comitet compus din 
Gheorghe Busoiu — preşedinte, loan 
Beleanu —• vicepreşedinte şi loan Po- 
pescu —- secretar. Cercul îşi desfă
şoară activitatea prin şedinţe săptă- 
mlnale, ce au loc la Clubul tineretului 
din Mediaş.

P I U  «  I '  *->rmnii ciştigcr
tori din 1971
Primele zile ale noului an 

au adus cetăţenilor loan 
Grecu şi Vasile Cotfas satis
facţia unor cîştiguri deose-1 jL d u y iC »  c u i u l  u t u c v .  -  ’

I bite. Jucînd la loz în plic, \ 
î I. Grecu, din Tălmaciu, acîş- 
i tigat un autoturism „Skoda“ i 
I 100 M, iar V. Cotfas, din Si- ? 
/ biu, a intrat în posesia unui I 
1 „Trabant“. După cum ne in- \ 
 ̂ formează Direcţia judeţeană i 

4 I.I.S. Loto-pronosport, nume- i 
i roşi alţi cîştigători au obţi- J 
> nut în acelaşi mod frumoase i 
ţ sume de bani. \

— Tentaţie firească izvorîtă, 
pe de o parte, din continua mă
rire a posibilităţilor de cumpărare 
iar, pe de alta, din dorinţa omu
lui de a fi in „pas cu lumea", 
eleganţa vestimentaţiei noastre 
trece, nu rareori, prin sinuozităţi 
date de relaţiile industrle-comerţ. 
Credeţi că perspectivele pe care 
ni le va oferi '71 sínt mai scutite 
de discrepanţe?

— Da, pentru a răspunde într-un 
cuvint. Da, pentru că încă din 
noiembrie-decembrie 1970, la con
tractările pentru primele trimestre 
ale anului in curs, s-au făcut paşi 
liotărîti în întîmpinarea unor dorinţe 
dintre cele mai diverse. Afirm că 
fondul de marfă, pe caare l-am primit 
sau ui-1 vor asigura furnizorii noştri, 
este de natură a garanta realmente 
atît satisfacerea gusturilor clientelei 
cit şi realizarea planului de casă,

— Apropo de plan, rezultatele 
din 1970 au fost bune?

— Bune. Am încheiat anul cu o 
depăşire destul de substanţială, ceea 
ce ne permite să credem că — dată 
fiind şi îmbunătăţirea fondului de 
marfă — pianul pe 1971, mai amplu, 
va fi realizat. Pentru că problema 
numărul unu la noi, şi nu numai la 
noi, este aceea ca fondul de marfă 
să fie corespunzător sarcinilor de 
plan. Străduinţele noastre merg toc
mai în această direcţie, iar furni
zorii noştri sínt şi ei mai receptivi 
la satisfacerea acestui deziderat.

— Am vorbit despre gusturi şi 
preferinţe, in treacăt. N-aţi vrea 
să ne oprim puţin aci pentru a ne 
spune ce modalităţi întrebuinţaţi 
pentru a sonda gusturile?

— Cred că gestionarii şi vînzătoril 
sínt primii chemaţi să constate şi să 
comunice mai departe preferinţele. 
Solicitările cele mai diverse sínt re
ţinute, colectate şi comunicate celor 
ce se ocupă de completarea fondului 
de marfă, serviciilor de resort.

— Nu întrebuinţaţi caietele de 
studiu al cererii?

— Ba da. Numai că, după opinia 
mea, nu dau rezultate.

— Care ar fi explicaţia?
— Primo: nu întotdeauna comerţul 

poate să ne satisfacă şi, secondo: 
pur şi simplu clientela nu uzează de 
această formă decit sporadic şi în
tr-un mod neesenţial.

— Sibiul, judeţul Sibiu are o 
industrie uşoară puternică. Aprio
ric, comerţul sibian de resort ar 
trebui să dispună de „bază de 
plecare". . .

— Aşa este. Pînă acum, însă, orienta
rea exclusivă pe producţia de mare se
rie nu era de natură a ne ajuta cu ceva. 
Dimpotrivă. Avem, acum, bucuria să 
putem spera ca lucrurile au intrat 
pe un alt făgaş. Mai ales că, la ini
ţiativa Comitetului judeţean de partid, 
au avut loc cîteva întllniri in care

O întrebare pentru tovarăşul BERCU ABRAMOVICI, 
directorul I.C.S. Textile-încălţăminte

comerţul, cu dezideratele sale, s-a 
confruntat cu producătorii. Cu acele 
ocazii pretenţiile justificate ale co
merţului — pretenţii ale publicului, 
în fapt — au fost în mult mai mare 
măsură satisfăcute. Diversitatea, ca o 
cerinţă de prim-ordin a industriei u- 
şoare, a fost mai bine înţeleasă şi, 
credem, va da mai bune roade. In 
acelaşi sens, putem spune lucruri de 
laudă despre creatorii cisnădieni care 
ne-au ajutat să satisfacem mai bine 
cererile în materie de covoare.

— Să ne oprim puţin la două 
fabrici sibiene, îa „Libertatea“ şi 
la „Steaua roşie“.

— „Libertatea" are posibilităţi reale 
de a produce din ce în ce mai mult 
pe gustul cumpărătorilor. Nu întot
deauna, însă, ceea ce ne văd ochii 
(ineîntaţi) în expoziţia de mostre 
ajunge în comerţ. . .  Confecţiile băr
băteşti produse de „Steaua roşie“ 
şi-au îmbunătăţit mult calitatea în 
ultimii ani.

— Totuşi, vizitînd magazinele 
noastre care desfac confecţii, cum
părătorii, vînzătorii chiar, nu par 
prea ineîntaţi de ceea ce se gă
seşte aici.

— Nu vă contrazic. Dacă produ
sele de acest fel vădesc grija de a 
ii în consens cu moda, sínt însă 
multe de făcut in ceea ce priveşte 
calitatea furniturilor, dar mai ales 
tn domeniul prezentării, al modului 
de livrare. Veţi ii de acord cu mibe 
că frumoasele costume pe care le 
veti vedea pe parcursul modernei 
linii din fabrică arată cu totul altfel 
cînd ajung la magazin. Presate, 5 ci
te 5, in baloturi, între două cartoane 
legate cu sfoară, încărcate într-o ma
şină, intr-o stivă pe care ^  urcă în
cărcătorul, nu pot arăta prea bine 
la capătul drumului. . .

— Totuşi, magazinul de prezen
tare din Piaţa Republicii. . .

— . . .  Nu cred că şi-a atins scopul. 
A fost deschis pentru a sonda gustul 
publicului. Or, cum are un plan de 
realizat, la un moment dat se bagă 
1 000 de fîşuri pentru a salva planul, 
iar sondarea preferinţelor rămîne ca 
o noţiune adiacentă.

— Cîteva cuvinte în legătură 
cu reţeaua?

— Cred că nu stăm rău. Deficitar 
rămîne încă sectorul de încălţăminte, 
care e veşnic supraaglomerat. Se vor
bea cu speranţă multă despre Piaţa 
6 Martie, un vechi vad comercial. 
Aşa cum arată, cu cit s-a făcut, vt 
se pare a fi realmente un vad co
mercial?

— Ar ii de spus cîteva lucruri, 
cred, şi în legătură cu relaţiile 
comerţ-cooperaţie meşteşugărească.

— După părerea mea »-a profilat 
prea mult pe artizanat şi — la urma 
urmei — nu un artizanat care să 
valorifice foarte mult bogăţia de su
gestii a zonei noastre. Mergeţi la 
Craiova ori la Baia Mare şi veţi în- 
tilni, in proporţii mari, aceleaşi ex
ponate. In plus, unde sint articolele 
de largă utilitate casnică, (neartistice 
dar extrem de utile): acele valuri de 
pinză pentru ştergare, pînză din lină 
pentru taioare, pardesie, prosoape, 
plnza din in, de iută, cu atît de mul
tiplele folóase pentru gospodină?

îmbrăcăminte? Le-am solicitat, 
ne-au dat anumite cantităţi, nu prea 
mari însă.

— Ştiu că „Îmbrăcămintea“ a 
fost solicitată să facă pentru un 
mare magazin din Capitală un nu
măr mare de costume. Nu mer
geau in Sibiu?

Uzina mecanică Mirşa
angajează urgent:

— STRUNGARI
— LĂCĂTUŞI
— SUDORI
— FREZORI

— Adevărul e că nici el, in calitate 
de producători, nu vin in întîmpi- 
nare, nu ne oferă, nu ne spun ce 
pot face, nu ne fac oferte. Credinţa 
mea e că obligaţia aceasta e bipo
lară. Ei au obligaţia să producă şi să 
vlndă iar noi o avem pe aceea de a 
satisface gusturile cumpărătorilor . . .

— „Reclama, sufletul comerţului“
— se zice. Ce faceţi cu . . .  sulle- 
tul acesta?

— Am obţinut rezultate bune pen
tru care am fost bine apreciaţi. Mai |  
ales privind vitrinele. în altă parte 1 
mi se pare mie că-i deficitul total. |  
Pentru lămurire permiteţi-mi să vă 1 
întreb: cite reclame luminoase aţi § 
văzut în Sibiu, reclame in care „Dra
pelul roşu“, „Libertatea“, „Steaua 
roşie" sau „7 Noiembrie“ — aceasta 
din urmă veritabilă rivală a unei ür
me cu vechi tradiţii: Adesgo — să-şi 
prezinte marfa, produsul?

— N-am văzut 
mulţumesc!
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I Informaţii suplimentare se pot lua de la serviciul per
ji sonal clin uzină.
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— 1 ŞEF DEPOZIT, care să îndeplinească I 
condiţiile prevăzute de H.C.M. 914/1968. jj
1 INGINER SUDOR, 
pentru funcţia de sudor şef
M UNCITORI NECALIFICAŢI, care au j
posibilitatea să se califice în una din me
seriile arătate mai sus.
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nici una. Vă

Convorbire consemnată de
VICTOR DOMŞA

Vind aragaz cu trei ochiuri şi butelie, nou. Sălişte, telefon 26.
Vind casă Sibiu cu schimb de locuinţă şi cu altă localitate. Informaţii 
Sibiu, telefon 7 29 77.
VTind magnetofon Grundig 141 stereo. Sibiu, str. 1 Mai nr. 5, telefon 
1 10 78.
Vind magnetofon portativ, marca Phillips. Sibiu, str. Lupeni 92, Fronius. 
Vind casă familiară cu schimb de locuinţă. Sibiu, str. Primăverii 20.

a z i . . .

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu co

munică: Vreme în general fru
moasă cu cerul mai mult senin. 
Vîntul va sufla slab din est- şi 
nord-est. Minimele vor fi cuprinse 
între minus 11 şi minus 8 grade, 
iar maximele vor oscila între zero 
şi plus 2 grade. Dimineaţa ceaţă.

a z i a z i . . . <

14,00; 16,30; 19,00; 21,15); TINE
RETULUI: Ultimul mohican (orele 
10,00; 16,30; 18,30; 20,30); UNI
REA: Anicika (orele 10,00; 16,00; 
18,00; 20,00).

CISNĂDIE: POPULAR: întâlni
rea (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi 
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE: 
Marele semn albastru (orele 18,00 
şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Jandarmul se în
soară (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Cu mine nu, 
madam! (orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
O şansă dinlr-o mie (orele 17,00 
şi 19,00).

TEATRU

CINEMA
SIBIU: PACEA; în ghearele in

vizibile ale dr. Mabuse (orele 9,00; 
11,30; 14,00; 16,30; 19,00; 21,00);
ARTA: Vînătoarea de vrăjitoare
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30; 20,30); TINERETULUI: Soa
rele alb al pustiului (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
INDEPENDENŢA: Hei, tu! (orele 
11,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);
7 NOIEMBRIE: Eu sînt Cuba lő
réié 10,00; 14,00; 16,00; 18,00;
20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: King 
Kong evadează (orele 9,00; 11,15;
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Cadru din filmul IIEI, TU!, care rulează la cinematograful „Inde
pendenţa“ din Sibiu

La Teatrul de stat din Sibiu, 
secţia germană prezintă, la ora 
19,30, spectacolul cu piesa S.O.S. 
tata vrea să se însoare.

TELEVIZIUNE
10,00—11,30 Emisiune-lecţie pentru 

lucrătorii din agricultură.
17.00 Deschiderea emisiunii. 

Teleşcoală.
18.00 Căminul.
18.50 Revista economică TV,
19,10 Tragerea Loto.
19,20 1 001 de seri. Emisiune pentru 

cei mici. \
19,30 Telejurnalul de seară.
20.00 Film artistic: Feidmareşaia, 

cu Kita Pavone.
21.40 Mai aveţi o întrebare?

Inima dumneavoastră are şap 
te vieţi!

22.40 Telejurnalul de noapte.
22.50 închiderea emisiunii.
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Organizaţia U.T.C. —
factor activ în procesul 

instructiv-educativ al elevilor

}

Din «copul şi caracterul organiza
ţiei revoluţionare a tineretului din 
patria noastră reiese misiunea pe 
care partidul a încredintat-o Uniunii 
Tineretului Comunist ■— aceea de a 
fac« din fiecare tînăr un participant 
conştient şi activ la lupta şl munca 
Întregului popor pentru dezvoltarea 
şi progresul societăţii noastre.

Potrivit acestui deziderat, obiecti
vul central al activităţii organizaţii
lor U.T.C. din şcoli este de a contri
bui prin forme şi mijloace obşteşti 
la creşterea preocupării elevilor în 
vederea obţinerii de rezultate tot mai 
bune la învăţătură — principala lor 
Îndatorire.

Analizînd situaţia şcolară Ia finele 
trimestrului I s-a constatat că majo
ritatea elevilor au înţeles pe deplin 
îndatoririle pe care şcoala le pune 
In faţa lor. Sint însă clase şl şcoli 
unde se pare că nu toţi elevii au 
ajuns la o concepţie clară asupra 
necesităţii de a învăţa. Astfel, numai 
la liceele de cultură generală, din 
totalul de 5 581 de elevi au rămas 
corigenţi, la sfîrşitul primului trimes
tru, peste 1 900 de elevi, acest lucru 
lmpunînd o analiză temeinică din 
partea tuturor factorilor răspunzători 
— şcoală, familie, organizaţie de ti
neret —• a situaţiei existente. In ce 
mod *e preocupă factorii educativi 
de organizarea studiului individual şi 
a timpului liber, de educarea prin şi 
pentru muncă a elevilor? Este o în
trebare firească. Ea se pune în urma 
analizelor făcute la liceele de cultură 
generală din Ocna Sibiului, Mercu- 
rea Sibiului şi Cisnădie, unde aproape 
jumătate din numărul elevilor au ob
ţinut ia învăţătură rezultate sub me
dia de promovare.

Criteriul cel mal sigur de apreciere 
a unei colaborări eficiente între fac
torii educaţionali este nivelul de pre
ocupare al colectivului faţă de pro
cesul instructiv-educativ, starea de 
spirit care domneşte între elevi, ni
velul moral al acestora, opiniile lor 
faţă de evenimentele lumii contem
porane. Pentru crearea unei concor
danţe depline a activităţii şcolare cu 
cea extraşcolară este nevoie de o 
aplecare atentă asupra tuturor obli
gaţiilor şi îndatoririlor ce revin atît 
elevilor cît şi factorilor educaţionali, 
o matură analiză a modalităţilor şi 
formelor utilizate pentru abordarea 
obiectivelor muncii educative.

Mult discutatul tinip liber — im
propriu denumit astfel •— are un rol 
adesea hotărîtor în formarea tînăru- 
lui. De aceea consumul celui de-al 
treilea 8 nu se poate petrece în 
afar, procesului Instructiv-educativ, 
nu poate fi indiferent sau pus pe 
seama hazardului modul şi mediul în 
care tinerii îşi desăvîrşesc personali
tatea, formaţia lor spirituală. In acest 
context considerăm că şcoala, fami
lia şi mai cu seamă organizaţia de 
tineret trebuie să găsească acţiuni 
dintre cele mai variate şi multiple 
prin care tinerii să se încadreze în 
rigorile şl exigenţele societăţii noas
tre contemporane. Esenţialul ii re
prezintă calitatea acestor acţiuni, con
ţinutul lor, eficienta şl influenta lor 
educativă, modul In care ele se iac 
purtătoarele de cuvînt ale dorinţelor 
şi cerinţelor Impuse de normele eticii 
socialiste.

în multe din şcolile şl liceele de 
cultură generală şl profesionale din 
Judeţul Sibiu, organizaţiile U.T.C. au 
iniţiat o serie de acţiuni bogate prin 
tematica lor, prin valenţele lor edu
cative. Rezultatele obţinute de către 
elevi în cadrul cercurilor pe materii 
şi tehnico-aplicative de la Liceul 
„Octavian Goga" (Sibiu), Liceul nr. 1 
(Mediaş), Şcoala profesională fores
tieră Sibiu, Liceul teoretic Sălişte, 
denotă o preocupare permanentă şi 
o conlucrare consecventă dintre co
lectivul cadrelor didactice şi organi
zaţia de tineret. Pe aceeaşi linie se 
înscriu şi acţiunile în domeniile cul
tural-artistic şi turistic iniţiate de or
ganizaţiile de tineret de la Liceul 
„Gh. Lazăr“ şl Liceul industrial ali
mentar (Sibiu), Liceul nr. 2, Şcoala 
profesională „Vitrometan* (Mediaş).

Din păcate, pe lingă aceste rezul- 
lale bune obţinute se fac prezente şi 
o serie de abateri, uneori grave, care 
prejudiciază evoluţia colectivelor res
pective, demonstrînd serioase carenţe 
în munca de educaţie. Bunăoară ne- 
respectarea de către unii.elevi a nor
melor de convieţuire socială, frec
ventarea restaurantelor (ex.: Teodor 
Frum, Adrian Căpraru, Adrian Marl- 
nescu de la Liceul agricol), fumatul 
în parcuri în timpul sau după orele 
de curs (ex.: Mariana Scutaru, loan 
Rus de la Liceul „Gheorghe Lazăr", 
Nicolae Hoantă, Adrian Filip de la 
Grupul şcolar „Independenta"), tinuta 
necorespunzătoare, sínt semnalmen
tele unor îngrijorătoare abateri faţă 
de care opinia celor datori cu edu
caţia elevilor adesea nu-şi spune cu- 
y'mtul.

între factorii chemaţi să vegheze 
asupra formării şi dezvoltării viitori
lor cetăţeni, familiei îi revine un 
mare rol. Cînd acest factor nu intră 
în acţiune se întîmplă acte de genul 
celor comise de elevii Iulian lancu 
(ucenic la I.T.S.), Vanea Mihalache 
(Liceul agricol Sibiu), Gabriel Gri- 
gorea (clasa a VIII-a Şcoala gene
rală nr. 9) şi Marius Vaier Bucur 
(Liceul „Gheorghe Lazăr) care, scă- 
pînd de sub supravegherea şi îndru
marea părinţilor şi a şcolii, au orga
nizat o spargere, însuşindu-şi suma 
de 5 600 lei. O abatere gravă de 
la normele impuse de o comportare 
civilizată, de o societate în care 
munca fiecăruia constituie o obliga
ţie şi o îndatorire, o abatere pentru 
care ar trebui să răspundă nu numai 
cei patru tineri dar şi şcoala, familia 
şi organizaţiile de bază U.T.C. din 
care ei fac parte.

O preocupare mai -deosebită' pen
tru munca de educaţie în- cadrul 
procesului de învăţămînt ar trebui 
să existe şi la organizaţiile U.T.C. de 
Ia Centrul şcolar tehnic profesional, 
grupurile şcolare JM.I.A. şi „Indepen
denţa" Sibiu.

Desigur, multe abateri grave ar 
pulea fi prevenite dacă ar exista o 
reciprocă şi permanentă colaborare 
Intre cei trei factori: şcoală—familie 
—organizaţie de tineret. O datorie de 
seamă în acest sens revine birouri
lor organizaţiilor de baza U.T.C. ca
re, sub îndrumarea competentă şi 
sprijinul direct al profesorilor diri
guiţi, trebuie să găsească cele mai 
potrivite căi şi mijloace de atragere 
şi mobilizare a elevilor la concepe

rea ş! organizarea propriilor acţiuni, 
la realizarea sarcinilor ce revin pro
cesului instructiv-educativ.

La începutul acestui trimestru şco
lar, plenarele activelor U.T.C. vor 
trebui să analizeze modul în care 
organizaţiile de tineret şi-au îndepli
nit obiectivele trimestrului I, să dez
bată, cu precădere problemele educa
ţiei moral-cetăţeneşti, modul prin ca
re organizaţiile U.T.C. pot contribui 
la creşterea calitativă a procesului 
instructiv-educativ în lumina sarcini
lor impuse de dezvoltarea societăţii 
noastre socialiste.

ION BRAICU 
secretar

al Comitetului Judeţean al U.T.C.

Secvenţă industrială de la filatura „II Iunie"
Cisnădie

a Combinatului textil

Scrisori pe aceeaşi tema

SCtlRUmiME
pe reţeaua deservirii

In ultima perioadă am primit 
mai multe scrisori care vizează 
un sector Important de deservire 
a populaţiei: furnizarea curentu
lui electric pentru abonaţi. Defec
ţiunile apărute pe ici pe colo de
monstrează că în activitatea unor 
servicii ale furnizorului — Între
prinderea de reţele electrice Si
biu — se produc uneori.. . scurt
circuite care necesită a fi grab
n ic ... depanate.

Dar să dăm curs celor semna
late de cititori:

S3 VITREGIŢI SE CONSIDERĂ loca
tarii de pe strada 1848 din cartierul 
sibian Guşteriţa. De fapt nu toti de 
pe strada respectivă ci doar cei de 
pe_ partea stingă. „De cîtva timp, 
carii din trei in trei zile, mai bine 
spus, din trei-în trei -sc-ri, uneori şi 
mai des, în jurul orei 19, circa trei 
ore se întrerupe curentul electric. 
Dacă pentru iluminat ne-am pregătit 
cu luminări suficiente, cu lămpi de 
petrol şi de bine de rău ne des
curcăm nu, putem în schimb să folo
sim — lesne de înţeles — aparatele 
electrice, de uz gospodăresc". Sem
natarii scrisorii, în necazul lor, fac 
şi o glumă nu lipsită de'ironie. „La 
opaiţ încă n-am apelat. Ar fi fost 
prea de tot să ajungem ia acest mij
loc. acum -în pragul celui de-al optu
lea deceniu (scrisoarea este expe
diata în decembrie 1970 — n.n.) al 
secolului vitezei, cînd de mai mulţi 
ani toate localităţile judeţului nos
tru sini electrificate".

Bl TOT SATUL ESTE .ÎN ÎNTUNE
RIC de mai mult de 20 de zile, se 
specifică în scrisoarea primită la re
dacţie în primele zile ale acestui an, 
scrisoare semnată de Friedrich Zink 
din Moardăş. „Cum îşi fac datoria 
cei ce răspund de iluminatul acestui 
sat? — se întreabă semnatarul scri
sorii. Consider vinovaţi pe cei de la 
secţia Agnita a I.R.E. Sibiu, care nu 
intervin cu promptitudine şi lasă un 
sat în întuneric complet un timp des
tul de îndelungat. Am înţelege de
fecţiuni de o zi, două, dar nu de 
atîtea zile fără a se mişca un deget 
pentru remedieri".

H „ÎN NENUMĂRATE RÍNDURL în 
comuna Roşia şl în satele aparţină
toare — Cornătel, Nucet, Noul şl 
Caşolt — rămînem fără curent în lo
cuinţe' — se relatează într-o altă 
scrisoare. Cînd ţi-e lumea mai dragă 
rămînem pe iniuneric. Apelăm la lu
minări,, lămpaşe., Cît despre ilumina
tul pe străzi nici nu se mai poate 
vorbi. In seara de 24 decembrie, ca 
să dăm un singur exemplu, prin a- 
ceste sate de pe Valea Hîrtibaciulul 
domnea întunericul, ca şi cind ne-am 
fi aflat cu 60-70 de ani în urmă.

In continuare se relatează că de
sele reclamaţii făcute la cei ce răs
pund de iluminat rămîn de obicei 
fără rezultat. Chiar în situaţia unei 
defecţiuni la o locuinţă trebuie să 
treacă o lună, o lună şi jumătate 
pînă să se deplaseze cei autorizaţi 
şi să refacă circuitul electric. De ce 
atiia lipsă de răspundere din partea 
unor oameni care ar trebui să dove
dească promptitudine în intervenţii 
privind punerea la punct a instalaţii
lor, asigurînd furnizarea continuă a 
curentului electric.

9  PRIN BEZNĂ circulă seara şl coo
peratorii din satul Arpaşu de Sus. 
Semnatarii scrisorii primite la redac
ţie — un grup de cooperatori — se 
întreabă de ce a mai fost nevoie de 
instalaţia electrică pe stîlpi dacă şi 
aşa nu funcţionează? Situaţia nu este 
de ieri de alaltăieri. Ea durează de 
luni de zile, încă din timpul verii. 
„Desele sesizări ce Te-am făcut la 
Consiliul popular comunal, Ia cei ce 
răspund de iluminat din partea între
prinderii, n-au fost auzite în 1970. 
Poate în acest an — 1971 — se va 
dovedi mai multă receptivitate.

Intr-una din încăperile Muzeului comunal din Cristian
Foto: HORST BUCHFELNER

JL

D A C A  Ş T I A M  ? . . .
Printr-o scrisoare trimisă redac

ţiei, muncitorii sectorului IV din 
strada Ţiglarilor de la întreprin
derea de industrie locală AMET 
ne-au sesizat faptul că, deşi ziua 
de 9 ianuarie a.c. era zi planifi
cată pentru plata salariului, nu 
fcu putut intra în posesia banilor 
decît luni, 11 ianuarie. Am fost 
rugaţi să cercetăm acest caz şi să 
publicăm constatările. Iată-le, 

Deoarece, în ziua respectivă, în 
documentele pentru ridicarea ba
nilor au existat anumite necon- 
cordanţe, organele de control ale 
băncii au cerut refacerea cecu
lui. Din această cauză s-a întîr- 
ziat mult ridicarea banilor şi în 
consecinţă şi repartizarea lor pe 
sectoare. în continuare, lipsa de 
interes din partea celor care tre
buiau să facă plata muncitorilor, 
a organelor de conducere din ca
drul întreprinderii, a şefului de 
secţie, a dus la situaţia în care 
muncitorii au aşteptat în zadar, 
In secţie, pînă la ora 17, fără să 
şe prezinte cineva să facă plata

salariilor. Pînă la urmă o parle 
din muncitori s-au deplasat, din 
Ţiglarilor, pînă la sediul sectoru
lui aulo de care aparţin, din şo
seaua Alba-Iulia, pentru a-şi ri
dica drepturile băneşti. Majorita
tea însă au primit salariul doar 
în ziua de 11 ianuarie.

Sigur, se poate spune că a fost 
doar o întîmplare, că în mare 
parte salariile s-au plătit în ziua 
respectivă. Ceea ce ni se- pare 
mai grav este modul în care a 
•fost privită această „întîmplare" 
de către cadrele de conducere 
ale 1.1.L. AMET Sibiu. Conta
bilul şef, V. Pîtan, ne relata că 
a fost vorba de o încurcătură, 
că nu au fost corelate nişte fon
duri privind plata unor colabo
ratori externi, că pînă la urmă 
lucrurile s-au rezolvat. „Dacă 
ştiam că banca se cramponează 
de această situaţie, o ocoleam, mai 
ales că voiam doar să regularizăm 
fondurile, deoarece colaboratorii 
externi îi plătisem înainte". Dar 
cine să ştie mai bine decît dv.,

tovarăşe contabil şef, că legile 
statului nostru impun respectarea 
cu strictele a zilei planificate 
pentru plata salariilor muncito
rilor? Mai mult, tovarăşul direc
tor, ing. Samoilă Baiu, recunoaşte 
senin că n-a ştiut nimic despre 
faptul că s-a întîrziat plata sa
lariilor. Ne miră, deoarece ar fi 
trebuit să prevadă o dereglare, 
îs^i ales că şi domnia sa, în per
soană, a participat la „tratative
le" cu conducerea băncii pentru 
aprobarea ridicării banilor.

CORNELIU DAN

P.S. In răspunsul pe care-1 aş
teptăm am dori să se facă refe
riri şi asupra acestor colaboratori 
externi. Am dori chiar ca exi
genta organelor bancare şi a or
ganelor de control ale Consiliului 
popular judeţean să se extindă,şi 
asupra legalităţii folosirii, pentru 
executări de proiecte, a acelor 
colaboratori externi. Or, se ştie 
că atît în cadrul Direcţiei de in
dustrie locală, cît şi al Consiliului 
popular judeţean fiinţează cîte 
un atelier de proiectare.

G. D.

Din cele relalate mai sus con
cluziile se desprind de la sine. 
După cum se observă, in cadnil 
activităţii unor servicii, sectoare 
sau a unor salariaţi ai I.R.E. Sibiu
se manifestă încă numeroase__
scurtcircuite. Se pretinde conduce
rii acestei unităţi luarea de mă
suri care să înlăture defecţiunile 
semnalate şi să prevină crearea 
altora. Nici organul local al pu
terii de stat — consiliul popular 
— nu poate rămine pasiv în faţa 
unor atari situaţii, tind in raza-i 
de activitate apar defecţiuni, mai 
cu seamă în ce priveşte ilumina
tul public.

Printr-un efort conjugat se pot 
înlătura şi preveni asemenea as
pecte negative, care umbresc ac
tivitatea unei unităţi de prestigiu.

GH. SASU

E x tin d erea  
a c t iv i tă ţ i i  

d e  d e s e r v ir e
Pentru a asigura o bună deservire 

cu capsule de autosifon, conducerea 
cooperativei „Tehnica nouă" Sibiu a 
luat recent o lăudabilă măsură. Bene
ficiarii de autosifon din Mediaş, in- 
cepînd din acest an nu mai trebuie 
să se deplaseze la Sibiu sau în alte 
localităţi pentru a-şi schimba capsu
lele. Ei se pot aproviziona chiar în 
municipiul lor, prin unitatea din cen
trul oraşului (Piaţa Republicii) a coo
perativei „Meşteşugarul".

Tot cooperativa sibiană aprovizio
nează cu capsule şi municipiul Alba 
Iulia. Peste puţin timp în reţeaua de 
desfacere a acestui produs \a  intra 
şi Rîmnicu Vilcea.

Foto: FRED NUSS

Acţiuni de valori
ficare turistică

Cunoscutele staţiuni montane — Si
naia, Predeal, Băile Herculane, Olă- 
neşti, Govora, Căciulata, Vatra Dor- 
nei, Tuşnad, Slănic-Moldova, îndră
gite şl peste fruntariile ţării, vor be
neficia şi în anii următori de noi ex
tinderi şi modernizări ale bazei de 
tratament şi agrement. Ca şi la Si
naia, unde a intrat recent în funcţiu
ne un teleferic de mare capacitate 
pentru a uşura ascensiunile turiştilor 
pînă la cota 1400 a Bucegilor, şi î* 
alte staţiuni se vor construi asemenea 
instalaţii. Tot în perla turismului nos
tru montan — Sinaia — se va ame
naja o pîrtie de schi pe o lungime de 
8 km şi un teren de golf care va fi 
pus la dispoziţia amatorilor chiar în 
vara acestui an. Piscine, diferite te
renuri de sport, localuri de alimenta
ţie publică cu specific românesc şi 
baruri de noapte vor completa, de a- 
semenea, gama posibilităţilor de re
laxare, de distracţii şi în alte staţiuni. 
In zona celebrelor mănăstiri din nor
dul Moldovei şi în zona Piatra Neamţ- 
Bicaz vor fi construite noi spaţii de 
cazare cărora li se vor alătura nume
roase dotări cu caracter recreativ-dis- 
tractiv care să permită turistului zi
lelor noastre să se instruiască şi să-şi 
refacă forţa de muncă in condiţii cît 
mai prielnice.

(Agerpres)

Baze
organizatorice noi

(Urmare din pag. I)

— Cele ce ni le-aţi arătat con- 
«tltuie baza de plecare în aborda
rea sarcinilor de producţie din 
acest an. Vă rugăm deci să ne 
spuneţi care sínt preocupările co
lectivelor dv. pentru ca planul pe 
1971 să lie realizat în condiţii şi 
mai bune, pentru ca activitatea 
lor să se înscrie pe coordonate 
calitativ superioare.

— în acest an, în cadrul direcţiei 
noastre de industrie locală vor ac
tiva 6 Întreprinderi. De la 1 ianuarie 
fosta întreprindere MACO s-a îm
părţit în două unităţi, una rămînînd 
profilată pe producerea materialelor 
de construcţie, sub denumirea tot de 
MACO, iar cealaltă, „Archimet",: 
profilată pe produse de artizanat din 
sectorul chimic şi rnelal. Am urmă
rit prin aceasta o specializare a uni
tăţilor, specializare care să aibă un 
efect pozitiv din punctul de vedere 
al organizării şi conducerii produc
ţiei.

Faţă de anul trecut producţia in
dustrială a unităţilor noastre va spori 
cu 14 sută, ceea ce reprezintă o sar
cină destul de mobilizatoare. Creşte
rile cele mai mari se vor înregistra 
ia AMET Sibiu, IM1X Agnita şi 
ELCA Mediaş.

Deşi sarcinile, după cum se vede, 
sínt mult superioare anului trecut, 
producţia este nominalizată in propor
ţie de 97,4 la sută. A rămas o mică re
zervă deoarece se are în vedere că 
va trebui să onorăm şl o serie de 
comenzi neprevăzute.

Cu ţoale că avem comenzi ferme 
pentru aproape întreaga producţie, 
contractele nu s-au încheiat decît 
pentru 66 ia sută din plan. Ne aflăm 
in faza de perfectare şi a celorlalte 
contracte. Aceasta va trebui insă fă
cută în strînsă legătură cu asigura
rea bazei materiale. Pentru export 
avem comenzi în proporţie de 82 la 
sută. Cam în aceeaşi proporţie este 
contractată şi producţia destinată 
fondului pieţii. Ăici mai intervin şi 
etapele diferite în care se fac' con
tractările pentru anumite grupe de 
produse.

— Vorbeaţi inainie despre o 
anumită specializare a unităţilor 
de industrie locală. Vă rugăm să 
ne daţi citeva amănunte despre 
aceasta.

. — Atît prin separarea celor două 
întreprinderi MACO şi „Archimet", 
cît şi prin specializarea unor secţii 
pentru producţia de bunuri de con
sum sau pentru producţia de export, 
urmărim lărgirea gamei sortimentale 
şi sporirea planului la producţia de 
materiale de construcţii. Înainte, în 
special la MACO, aLunci cînd nu

B ilanţ după prim a decadă
Ne aflăm la început 

da drum în înfăptui
rea sarcinilor primu
lui an al cincinalu
lui. în întreprinderile 
industriale medieşene 
au fost luate din 
timp măsuri pentru 
buna aproviziona
re tehnico-materială, 
pentru organizarea 
judicioasă a locurilor 
de muncă. Toate a- 
cestea au fost îndrep
tate spre acelaşi ţel 
— realizarea şi depă
şirea sarcinilor de 
plan.

Demarajul luat încă 
din prima decadă a 
lunii ianuarie este o 
dovadă a seriozităţii, 
hotărîrii oamenilor 
muncii din municipiul 
Mediaş de a înscrie 
pe panoul întrecerii 
succese demne de 
luat în seamă. Pen
tru edificare cităm 
citeva dintre colecti
vele de muncă care 
au încheiat prima de
cadă cu bilanţ pozi
tiv. La Uzina meca
nică gaz metan pla
nul decadal al pro

ducţiei marfă a fost 
realizat în proporţie 
de 105,3 la sută. De 
asemenea, harnicii 
sticlari de la „Vitro
metan“ au obţinut şi 
ei în primele zece 
zile o depăşire a sar
cinilor cu 1,4 la su
tă. Succese notabile 
au înregistrat şi co
lectivele de muncă 
de la „Tirnava", 
ELCA, Fabrica de 
geamuri şi altele.

E. S.

se realiza planul la materiale de 
construcţii se punea accentul pe de
păşiri la alte produse, realizîndu-se 
deci planul valoric dar nu şi cel pe 
sortimente. Acum sínt înlăturate ast
fel de practici.

De asemenea, anul acesta va ft 
mult extinsă munca la domiciliu. Ca 
valoare, producţia obţinută prin 
munca la domiciliu, va creşte de la 
1,3 milioane léi în 1970 la minim 
3 milioane lei în 1971. Prestările de 
servicii vor spori şi ele cu circa 
2 milioana lei, mai ales în sectorul 
reparaţii auto.

Pentru a sonda mal mult gustul şl 
Cererea populaţiei, pentru a impul
siona desfacerea produselor noastre 
ne-am propus înfiinţarea, încă din 
acest trimestru, a 2 magazine, la Si
biu şi Mediaş, pentru prezentarea şi 
desfacerea mărfurilor din unităţile 
noastre.

■— Ce măsuri sţi luat pentru 
lărgirea cooperării cu Întreprinde
rile de interes republican?

— In primul rînd vreau să arăt că 
vom executa lucrări In valori duble 
fată de cele executate în 1970; vorn 
turna piese din fontă şi neferoase 
pentru uzinele „Balanţa", Uzina me
canică Sibiu, Uzina mecanică Mîrşa; 
cooperăm, de asemenea, cu „Semănă
toarea" Bucureşti, „Steagul roşu" şi 
„Tractorul" BraşoV, Uzina de sirmă 
Buzău, U.M.M.N. Copşa Mică ele. 
Executăm pentru aceste unităţi dife
rite produse şi utilaje tehnologice.

Anul acesta vom coopera şi cu 
diverse firme străine, bunăoară cu o 
firmă din R.F. a Germaniei. Intenţia 
noastră esle de a da o amploare şl 
mai mare acestor cooperări. Deocam
dată ne aflăm In stadiu de tratative.

— Desigur, acţionlnd în modul 
amintit mai sus veţi reuşi să spo
riţi zestrea tehnică a întreprinde
rilor, să le dotaţi cu utilaje d« 
mare productivitate. Ce alte mă
suri s-au luat pentru dezvoltarea 
capacităţilor de producţie?

— In acest domeniu ca şi pentru 
utilizarea cit mai eficientă a capaci
tăţilor de producţie, am întocmit un 
lilán de măsuri, la realizarea căruia 
ám şi trecut. Accentul l-am pus pe 
lucrări de mică mecanizare. De 
exemplu, la ELCA Mediaş, printr-o 
lucrare de mică mecanizare se va 
mări capacitatea de producţie pen
tru piese şi acoperiri galvanice. Prin 
aceste lucrări vom acoperi necesarul 
de aparataj electric la nivelul în
tregii economii nationale, evitind ast
fel construirea unei uzine noi. Vom 
construi, de asemenea, un atelier la 
Cisnădie pentru construcţii metalice.. 
Vom continua acţiunea de depistare 
a noi spatii de producţie în comu
nele şi oraşele judeţului ca, de exem
plu, la Ápold, Mercurea, Sălişte, 
Avrig, Dumbrăveni etc. Vom Înfiinţa 
acolo diferite ateliere pentru reali
zarea anumitor produse pentru care 
există bază de materii prime şi pot 
fi valorificate tradiţiile locale.

Ne-am propus totodată să dăm în 
funcţiune înainte de termen fabrica 
de răcoritoare, care va avea o Ca
pacitate de 6 000 sticle pe oră, şl 
ha/â de benzi autoadezive din Agnita.

Prin modernizări de tehnologii, mo
dernizări de utilaje, îmbunătăţirea 
organizării locurilor de muncă urmă
rim o folosire intensivă a capacităţi
lor de producţie, care să fie expri
mată printr-o creştere substanţială a 
producţiei pe metru pătrat de supra
faţă productivă.

îngrijirea oilor in perioada gestaţie i
In cooperativele agricole de pro

ducţie din judeţul nostru există 
un efectiv de 85 000 oi, din care 
peste 71 000 sínt gestante. In ate- 
eaşi stare se află un număr însem
nat de oi din gospodăriile persona
le ale cetăţenilor. Supravegherea 
şi îngrijirea lor corespunzătoare 
constituie o sarcină de răspundere 
pe care trebuie să şi-o asume atît 
îngrijitorii şi consiliile de condu
cere, cît şi organele tehnice de 
specialitate.

Zăpada care a căzut a impus 
trecerea de la păşunat la furajarea 
în stabulaţie. Asigurarea unei hră- 
niri raţionale trebuie să stea Sn 
atenţia conducerii unităţilor. Rea
lizarea ei ne asigură multe avan
taje: menţin efectivele într-o stare 
fiziologică bună, asigură un curs 
normal pentru gestaţie şi o dez
voltare corespunzătoare a fătului, 
favorizează creşterea linii şi pre
găteşte bine perioada de lactaţie.

Necesităţile fiziologice impun, în 
perioada de gestaţie, alimentarea 
oilor cu furaje bogate în proteină, 
vitamine, săruri minerale. Canti
tatea lor este legată în mod deo
sebit de gradul de dezvoltare a la
tului. După cum se ştie, gestaţia 
la oi durează în medie 5 luni 
(145—155 zile). In prima ei parte, 
care corespunde primelor trei luni, 
normele de hrănire sínt apropiate 
de cele dinaintea perioadei de ges
taţie. Dezvoltarea fătului este în 
acest timp destul de neînsemnată, 
astfel că aportul de albumină nu 
este necesar să fie mărit. Tocmai 
de aceea furajarea cu fibroase-gro- 
siere (fin, vreji, coceni, paie) şi 
eventual suculente este recoman
dată, acest sistem permiţînd în a- 
celaşi timp şi o întreţinere econo
micoasă.

Este bine însă să avem în ve
dere unele măsuri necesare mai 
ales în acest an. In hrana oilor, 
tocmai pentru că sínt gestante, tre
buie să intre fibroase-grosiere de

bună calitate, recoltate la timp şi 
bine conservate. In unele unităţi, 
însă, finurile au fost recoltate tîr- 
ziu, ceea ce a dus la îmbătrînirea 
lor şi la micşorarea valorii nutri
tive. Se poate îmbunătăţi calitatea 
acestora ca şi a paielor, prin pre
parare: tocare, saramurare, stropi
re cu melasă, amestecare cu sucu
lente înainte de a fi administrate 
în hrana oilor.

O atenţie deosebită trebuie acor
dată oilor care au intrat slabe în 
iarnă. Acestea vor fi separate, iar 
raţia va fi îmbunătăţită cantitativ 
şi calitativ. In această primă pe
rioadă de gestaţie cantitatea de 
1 kg fîn bun şi 1 kg paie satisface

S fa tu l s p e c ia l is tu lu i

necesarul prevăzut prin norma zil
nică de furajare pentru oi de 40— 
45 kg şi care este de 0,70—0,80 u- 
nităţi nutritive şi 50—60 grame al
bumină digestibilă. Am insistat a- 
supra acestei perioade deoarece un 
mare număr de oi se află în pri
mele trei luni de gestaţie.

In a doua parte a gestaţiei, care 
corespunde ultimelor două luni, 
necesarul de substanţe hrănitoare 
este mai mare. Dezvoltarea rapidă 
a fătului impune mărirea furajelor 
bogate în proteine şi săruri mine
rale. Introducerea concentratelor 
şi a leguminoaselor este reclamată 
de cerinţele sporite ale organismu
lui. Desigur, cantităţile destul de 
mici de concentrate de care dis
pun unele unităţi pun probleme 
serioase privind pregătirea, din 
punct de vedere al furajării, a oi
lor pentru fătare. Dar chiar dacă 
aceste cantităţi zilnice vor fi mai 
mici decît în mod obişnuit şi se 
vor extinde pe o perioadă mai

scurtă decit în alţi ani, considerăm 
că este necesar să facem tot posi
bilul ca înainte de fătare cu cel 
puţin o lună, precum şi pe toată 
durata fătărilor să nu lipsească 
din raţie concentratele. Prin con
ţinutul lor bogat în calciu şi pro
teină, leguminoasele (lucerna, tri
foiul), pot suplini în parte defici- 

'tul de concentrate. In această pe
rioadă a gestaţiei norma zilnică de 
hrănire a unei oi de talia celor din 
judeţul nostru este de 0,9—1 uni
tăţi nutritive şi 70—85 kg albumină 
digestibilă.

Furajarea oilor îmbracă î» a- 
ceastă perioadă şi un alt aspect. 
Ploile frecvente din vara trecută 
au Ţavorizat dezvoltarea parazitu
lui care produce gălbeaza şi care, 
prin formele lui de rezistenţă, se 
păstrează pe fînurile recoltate de 
pe locurile ce au ţinut apă. Aceste 
fînuri transmit boala oilor, ceea 
ce pune în pericol desfăşurarea în 
bune condiţiuni a gestaţiei. Pentru 
că şi în prezent multe oţ sínt pa
razitate, se impune tratarea între
gului efectiv cu capsule de disto- 
san şi ‘cu vitalin, tratament ce 
trebuie executat sub controlul sa- 
nitar-veterinar.

Buna desfăşurare a gestaţiei şi a 
fătărilor este condiţionată şi de 
amenajarea în condiţii optime a 
adăposturilor. Se ştie că este mai 
bine ca oile să fie ţinute cît mai 
mult afară, să facă mişcare. I» pe
rioadele cu viaturi puternice, cu 
ninsori mari, ca şi în perioada 
propriu-zisă a fătărilor, oile tre
buie ţinute însă în saivan. In acest 
scop locul de fătare se cere să fie 
cît mai bine amenajat, cu aşter
nut curat. Pentru cele ce nu pri
mesc mieii (în special mioarele) 
trebuie amenajate din timp boxe 
individual*.

Dr. NICOLAE DURA,
director adjunct 

Ia Direcţia agricolă judeţeană
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u a
în treved eri econom ice  

rom âno-franceze
Paris f4 (Agerpres), — Joi, a so'- 

sit la Paris delegaţia condusă de to
varăşul Manea Mănescu, preşedin
tele Consiliului Economic al Repu
blicii Socialiste România, pentru a 
participa la cea de-a treia sesiune 
a Comisiei mixte guvernamentale 
româno-franceze de cooperare eco
nomică, ştiinţifică şi tehnică. Pe ae
roportul „Bourget", delegaţia română 
a fost întîmpinată de Jean Bailly, 
secretar de stat la Ministerul Eco
nomiei şi Finanţelor, Pierre Pelen, 
ambasadorul Franţei la Bucureşti, şi 
de alte personalităţi oficiale france
ze. Au fost prezenţi ambasadorul 
României în Franţa, Constantin Fli- 
tan, şi membrii Ambasadei române 
la Paris.

în aceeaşi zi, tovarăşul Manea 
Mănescu a avut o întrevedere cu 
Valery Giscard d'Estaing, ministrul 
economiei şi finanţelor al Franţei, 
şeful delegaţiei franceze la Comisia 
mixtă guvernamentală româno-fran- 
ceză de cooperare economică, ştiin
ţifică şi tehnică. Cu acest prilej, cei 
doi interlocutori au discutat despre

Convorbirea
Şitikov-
Schroeder

Moscova 14 (Agerpres). — Gerhard 
Schroeder, preşedintele Comisiei a- 
iacerilor externe a Bundestagului 
R.F. a Germaniei, vicepreşedinte al 
U.C.D., aflat într-o vizită la Mosco
va, a avut joi o convorbire cu Ale
xei Şitikov, preşedintele Grupului 
parlamentar al U.R.S.S.

După cum relatează agenţia TASS, 
în cursul întrevederii, oaspetele a 
relevat că, în R.F. a Germaniei, .se 
acordă o mare importanţă relaţiilor 
cu U.R.S.S. şi, în acest cadru, con
tactelor personale dintre parlamen
tari“. „Timpurile noastre, a declarat 
G. Schroeder, cer imperios ca ţările 
europene să colaboreze între ele, 
aUt în domeniul economic şi tehnico- 
ştiinţific, cit şi în alte domenii". 
„Sint convins, a adăugat el, că vizita 
noastră în U.R.S.S., va servi lărgirii 
contactelor noastre bilaterale".

Gerhard Schroeder a relevat, de 
asemenea, că, în viitorul apropiat, 
în R.F. a Germaniei va lua fiinţă un 
grup parlamentar pentru relaţiile cu 
U.R.S.S.

O rien tu l A prop ia t

Un nou acord  
iordaniano- 
p a le s tin ian

Amman 14 (Agerprei). — Guver
nul iordanian şi reprezentanţii orga
nizaţiilor palestiniene au ajuns la 
un nou acord, care stabileşte un pro
gram concret şi urgent de aplicare 
a hotărîrilor de la Cairo şi Amman, 
în vederea normalizării situaţiei în 
Iordania, a anunţat postul de radio 
Amman. Acordul interzice declanşa
rea unor noi atacuri armate de că
tre o parte împotriva celeilalte. S-a 
hotărît, totodată, constituirea unui 
comitet comun, care să stabilească 
amplasarea bazelor organizaţiilor de 
comando palestiniene pe teritoriul 
iordanian. In acelaşi timp, forţele gu
vernamentale urmează să restituie 
palestinienilor, în termen de o săp- 
tămînă, armele capturate in cursul 
ciocnirilor.

Acordul prevede, de asemenea, ca 
pînă la 22 ianuarie toate armele de
ţinute de unităţile speciale de mili
ţie ale celor două părţi să fie colec
tate în arsenale ce se vor afla sub 
supravegherea Comandamentului ar
matei iordaniene şi respectiv sub cea 
a Comitetului Central al Organiza
ţiei pentru Eliberarea Palestinei«-

In baza noului acord, fedainii şi 
vehiculele lor se vor putea deplasa 
în deplină libertate pe întreg teri
toriul Iordaniei.

Amman 14 (Agerpres). — După 
cum transmit agenţiile de presă, o- 
raşul Amman şi-a recăpătat aspectul 
obişnuit. Au fost redeschise magazi
nele şi ridicate toate restricţiile pri
vind circulaţia pe drumurile publice,

stadiul actual şl căile de continuă 
dezvoltare a cooperării multilaterale 
dintre România şi Franţa.

Joi după-amiază, la Palatul Luvru 
din Paris a avut loc deschiderea lu
crărilor celei de-a treia sesiuni a 
Comisiei mixte guvernamentale ro
mâno-franceze.

Cele două părţi au reliefat impor
tanţa vizitei făcute în Franţa de pre
şedintele Consiliului de Stat al Ro
mâniei, Nicolae Ceauşescu, apreciin
d-o ca o nouă etapă remarcabilă în 
evoluţia ascendentă a bunelor relaţii 
dintre Republica Socialistă România 
şi Republica Franceză. Această vi
zită a oferit noi şi importante pers
pective intensificării schimburilor co
merciale româno-franceze, cooperării 
economice, industriale, ştiinţifice, 
tehnice şi culturale, care se dezvoltă 
— ca şi ansamblul relaţiilor dintre 
cele două ţări — pe baza solidă a 
respectării principiilor independenţei 
şi suveranităţii naţionale, egalităţii 
în , drepturi şi colaborării reciproc 
avantajoase.

Examinînd bilanţul activităţii des
făşurate în domeniile cooperării eco
nomice, ştiinţifice şi tehnice dintre 
România şi Franţa şi evoluţia schim
burilor comerciale bilaterale în pe
rioada care s-a scurs de la cea de-a 
doua sesiune a Comisiei mixte gu
vernamentale româno-franceze de la 
Bucureşti (ianuarie 1970), cele două 
părţi au luat act cu satisfacţie de 
rezultatele obţinute.

Lucrările sesiunii continuă pe gru
pe de lucru.

R.S. CEHOSLOVACA. Cursul rîului Vah face o mică curbă în apropiere 
de satul Kamenicna în vecinătatea oraşului Komarno (sudul Slovaciei) 
din care cauză aici au loc dese inundaţii. Pentru prevenirea acestora, 
pe această porţiune se schimbă cursul rîului pe o lungime de 2 600 m, 
noua albie avînd o lăţime de 150 m şi o adîncime de 5 m. Au fost 
excavate mai mult de 1 milion de tone de pămînt, folosit la construcţia 
stăvilarelor. Prin această lucrare de amploare vor fi redate agriculturii 

650 ha. în foto: Lucrări Ia schimbarea cursului rîului Vah

Succese ale 
alimentare

industriei
ungare

Budapesta 14. — Corespondentul 
Agerpres, Al. Pintea, transmite: In
dustria alimentară ungară cunoaşte 
o continuă dezvoltare: cel de-al pa
trulea plan cincinal — 1971—1975 
— prevede sporirea producţiei aces
tei ramuri cu 26—23 la sută.

Procesul 
Sharon Tate 

în faza
Los Angeles 14 (Agerpres). — Du

pă mai bine de şapte luni, procesul 
intentat asasinilor cunoscutei actriţe 
Sharon Tate şi ai invitaţilor ei de 
la vila Bel Air a intrat în faza fi
nală. Procurorul Vincent Bugliosi 
şi-a rostit miercuri rechizitoriul, ce- 
rînd juriului să pronunţe verdictul 
.vinovat“ împotriva celor patru in
culpaţi — Charles Manşon, Patricia 
Krenwinkel, Susan Atkins şi Leslie 
van ljîouten. „Depoziţiile martorilor, 
a spus Bugliosi, dovedesc vinovăţia 
asasinilor".

Intervenţia avocatului apărării, 
Irving Kanarek, care a protestat îm
potriva concluziilor procurorului, a 
fost considerată de preşedintele ju
riului ca inconcludentă.

Juriul, format din şapte bărbaţi şi 
cinci femei, se va reuni la sfîrşitul 
acestei săptămîni pentru a pronunţa 
verdictul.

Noi tulburări 
în Irlanda 
de Nord

Beliast 14 (Agerpres). — Pentru a 
treia noapte consecutiv, în capitala 
nord-irlandeză, Belfast, au . avut loc 
incidente care au opus mai multe 
grupuri de demonstranţi catolici şi 
protestanţi. Cele mai intense cioc
niri s-au semnalat în cartierele 
Springfield şi Bally Murphy, unde 
grupuri de tineri au atacat cu pie
tre o cazarmă a soldaţilor englezi 
staţionaţi în Irlanda de Nord. Poliţia 
şi militarii englezi au intervenit o- 
perînd numeroase arestări.

Aceste tulburări survin după mai 
multe luni de calm relativ. Observa
torii din Belfast afirmă că ele ar fi 
urmarea unei campanii de agitaţie 
lansată de organizaţia extremistă
clandestină
Irlandeză".

„Armata Republicană

VIETNAMUL DE SUD. Ostaşul F.N.E., Nguyen Si Mui (în prim plan) 
a spart liniile inamice pe frontul de la Quang Tri, Tiuia Thien, pătrun- 
zînd în baza militară inamică Co Tien Grotto, la vest de Hue, provocînd 
stricăciuni bazei şi ucigînd ostaşi inamici. Pentru actele sale'de curaj a 

fost decorat cu Ordinul clasa a IlI-a a „Eroismului Eliberator“

La începutul acestui an au intrat 
în funcţiune la Sajo şi Szuhovolgy 
două noi fabrici de pîine şi produse 
de panificaţie. Zilele trecute şi-au 
început activitatea şi cele trei noi 
institute de cercetări în domeniul 
industriei zahărului şi produselor za
haroase, al produselor spirtoase şi al 
tutunului.

în scurtă vreme, la Miskolc va 
intra în funcţiune unul dintre cele 
mai mari combinate de carne şi pro
duse din carne din Ungaria. Combi
natul este doar unul dintre cele opt 
noi obiective mari ale industriei ali
mentare care vor începe să producă 
în acest an; printre acestea putem 
enumera: fabrica de bere din Borsod, 
fabrica de ciocolată de la Szerencs, 
uriaşul depozit frigorific de la Du
nakeszi de la marginea Budapestei, 
fabrica de spirt şi drojdie de bere 
din Budapesta. în 1971 investiţiile 
alocate din bugetul statului pentru 
dezvoltarea bazei tehnico-materiale 
a industriei, alimentare se ridică la 
3,1 miliarde de forinţi. Noile obiec
tive industriale ca şi creşterea pro
ductivităţii muncii vor asigura popu
laţiei în acest an cu 5,1 la sută mai 
multe produse alimentare decît în 
1970.

în perioada 1966—1970 industria 
alimentară ungară a pus în circula
ţie peste 300 noi produse alimentare.

•  PREŞEDINTELE REPUBLICII ARABE UNITE, Anwar Sadat şi pre
şedintele Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S., Nikolai Podgornîl, 
au început joi, la Palatul Kubbeh din Cairo, convorbirile oficiale.

în aceeaşi zi, Nikolai Podgornîi, însoţit de Anwar Sadat şi de alţi 
conducători ai R.AU., a plecat spre Assuan, pentru a participa la 
festivităţile prilejuite de încheierea construcţiei acestui complex hidro
energetic.

•  MINISTRUL AFACERILOR EXTERNE al Marocului, Youssouf Bel 
Abbes, şi-a încheiat vizită oficială întreprinsă la Madrid. Comunicatul 
comun publicat la sfîrşitul convorbirilor purtate cu oficialităţile spa
niole precizează că discuţiile s-au referit la probleme interesînd cele 
două ţări. Au fost, de asemenea, evocate chestiuni ale situaţiei inter
naţionale.

•  IN CURSUL ANULUI 1970, Republica Arabă Unită a obţinut impor
tante succese în domeniul extracţiei ţiţeiului. Producţia acestei ramuri 
industriale a crescut în perioada respectivă, în comparaţie cu anul 
precedent, cu 12,2 la sută, atingînd 20 milioane tone. Paralel cu desco
perirea unor noi zăcăminte în R.A.U. se desfăşoară o intensă activitate 
de prospectare a unor noi terenuri petrolifere.

•  GUVERNUL IRAKIAN a hotărît să acorde un ajutor tehnic Repu
blicii Democratice Populare a Yemenului de Sud în domeniul tele
comunicaţiilor. Hotărîrea a fost luată - în urma recomandărilor făcute 
de cea de-a 10-a conferinţă a Uniunii ţărilor arabe pentru telecomuni
caţii, care a avut loc, în urmă cu o lună, la Bagdad.

Coordonate
u n iv e r sa le

•  IN CURSUL CONVORBIRILOR oficiale începute miercuri la Var
şovia între Stefan Jedrychowski, ministrul afacerilor externe al Polo
niei, şi omologul său austriac, Rudolf Kirchschlaeger, au fost abordate 
o serie de probleme ale politicii internaţionale. După cum relatează 
agenţia P.A.P., o atenţie deosebită a fost acordată problemelor euro
pene şi, în special, problemei pregătirii şi convocării Conferinţei euro
pene privind securitatea şi colaborarea.

•  CEI 8 MEMBRI AI EXPEDIŢIEI RA-2, condusă de celebrul explo
rator norvegian Thor Heyerdahl, au fost decoraţi cu înalte ordine de 
către preşedintele R.A.U., Anwar El Sadat, pentru meritul de a fi 
confirmat în practică teoria ştiinţifică potrivit căreia ambarcaţiunile 
vechilor egipteni ar fi putut atinge coastele Americii înaintea lui 
Cristofor Columb.

•  GUVERNUL BOLIVIAN a hotărît naţionalizarea întreprinderii ame
ricane „International Metal Processing Company“, specializată în pre
lucrarea reziduurilor din industria minieră. A fost creată, de asemenea 
o comisie specială care urmează să stabilească cuantumul compen
saţiei ce va fi acordat proprietarilor companiei.

•  .REPUBLICA CIPRU va continua politica sa de neaderare la blocu
rile militare. Faptul că pe teritoriul insulei se află baze militare bri
tanice nu schimbă cu nimic această orientare a noastră", a declarat 
arhiepiscopul Makarios într-un interviu acordat revistei vest-germane 
„Koncret". El a relevat, totodată, că actualele baze militare britanice 
din Cipru au fost înfiinţate încă înainte ca. ţara sa să obţină inde
pendenţa.

•  MUNCITORII DE LA ŞANTIERELE NAVALE DIN BILBAO au intrat 
în grevă, în semn de protest împotriva hotărîrii autorităţilor de a 
menţine în stare de arest 12 lucrători basci.

Surse ale populaţiei din Bilbao au afirmat că cei 12 muncitori de 
Ia şantierele navale au fost arestaţi pentru participare la grevele orga
nizate împotriva înscenării judiciare de la Burgos.

Commonwealthul, 
Africa de Sud ş i Europa

Conferinţa primilor 
miniştri ai Common- 
wealthului, ale cărei lu
crări au început joi la 
Singapore, marchează o 
importantă etapă în evo
luţia celei mai mari co
munităţi multirasiale din 
lume. Iniţial numai un 
„club britanic“, avînd ca 
membri cîieva ţări — 
Marea Britanie, Canada, 
Australia şi Noua Zee- 
landă — Commonweal
thul, cu excepţia cîlorva 
state ca Irlanda, Birma- 
nia şi Africa de Sud, 
care s-au retras din di
verse motive, a ajuns, în 
decursul anilor, să cu
prindă 31 ţări.

Nu este mai puţin a- 
devărat că unitatea 
Commonwealthului, ba
zată la origine pe comu
nitatea de limbă, cultu
ră şi rasă, a început să 
cunoască dificultăţi eres- 
clnde In urma apariţiei 
„ţărilor de culoare“ in
dependente, care au do- 
bîndit o pondere consi
derabilă. Legăturile po

litice, ideologice şi mili
tare au slăbit, devenind 
aproape inexistente. E- 
poca preferinţelor co
merciale se pare că este, 
în momentul de faţă, la 
punctul terminus.

au prioritate în această 
chestiune.

Acestei teze i se opun 
numeroase ţări, printre 
care Uganda şi Tanza
nia, care reproşează 
Angliei că, procedînd

D in p r e sa  s tr ă in ă

Primul ministru al 
Marii Britanii, Edward 
Heath, va fi Ia această 
conferinţă, o dată mai 
mult, pe banca acuzaţi
lor în ce priveşte inten
ţia sa de a ridica em
bargoul decretat în 1964 
de către fostul premier 
Wilson asupra vînzărilor 
de arme Africii de Sud. 
După şase luni de con
sultări, punctul de ve
dere al primului minis
tru nu s-a schimbat. El 
consideră că numai in
teresele Marii Britanii

astfel, sprijină politica 
de apartheid a guvernu
lui rasist de la Pretoria. 
Se crede, totuşi, că, cu 
toate marile divergenţe, 
atît în această proble
mă, cît şi în altele, 
Commonweallhul nu se 
va destrăma, cel puţin 
formal.

tn cursul conferinţei 
de la Singapore, o altă 
problemă, care va fi 
larg dezbătută, este a- 
ceea a eventualei in
trări a Marii Britanii în 
Piaţa comună europeană

IU: Evoluţia contradictorie a evenimentelor
în mod aproape neaşteptat, situa

ţia din Iordania s-a deteriorat din 
nou, . începînd de la 8 ianuarie. La 
această dată, agenţiile internaţionale 
de presă informau despre violente 
incidente între armata iordaniană şi 
unităţile palestiniene, caracterizate 
drept cele mai grave de la eveni
mentele din septembrie anul trecut. 
In cursul nopţii de vineri spre sîm- 
bătă, luptele s-au extins, cuprinzînd 
regiunea Salt (22 de kilometri de 
Amman) şi întreg sectorul Jerash. 
Timp de mai multe zile, incidente au 
avut loc, de asemenea, în capitala 
ţării, Amman.

într-un raport oficial, Bahi Lad- 
gham, preşedintele Comitetului Su
perior Arab însărcinat cu suprave
gherea normalizării situaţiei din Ior
dania, afirma că, la originea lor, se 
află „lipsa de cooperare şi colabora
re între iordanieni şi palestinieni".

Cele două părţi s-au acuzat reci
proc de reluarea ostilităţilor. într-un 
mesaj adresat şefilor de state arabe, 
Yasser Arafat, preşedintele Comite
tului Central al Organizaţiei pentru 
Eliberarea Palestinei, arăta că ar
mata iordaniană „a declanşat fără 
nici un motiv operaţiuni ofensive 
împotriva poziţiilor deţinute de pa
lestinieni". Concomitent, surse gu
vernamentale de la Amman au de
clarat că responsabilitatea inciden
telor revine unităţilor de comando 
palestiniene, care au deschis focul 
asupra unor soldaţi, în momentul în 
care aceştia efectuau o serie de per
cheziţii în minele de fosfaţi de la 
Russeifah, pentru a găsi doi militari 
răpiţi de fedaini.

în aceste condiţii, arăta ziarul „Le 
Figaro“, este greu să-ţi faci o idee 
sigură despre situaţie. Afirmaţia este 
valabilă cu atît mai mult cu cît, în

absenţa de la Amman a lui Bahi 
Ladgham, generalul Ahmed Hilmi, 
şeful Comisiei militare interarabe, 
care îi ţine locul, nu a putut acţiona.

De remarcat că noile incidente au 
stat la originea unei vii activităţi

C om entariu l z i l e i
politice arabe consacrată aplanării 
conflictului. Preşedintele R.A.U., An
war Sadat, a cerut şefilor de state' 
arabe care au participat Ia semnarea 
acordului de la Cairo să-şi trimită 
de urgenţă reprezentanţi în capitala 
iordaniană pentru a examina situaţia 
creată. într-un mesaj adresat regelui 
Hussein şi lui Yasser Arafat, pre
mierul libanez, Saeb Salam, reclama 
să se pună capăt luptelor fratricide

de pe teritoriul iordanian, apreciind 
că acestea „nu fac decît să aducă 
prejudicii cauzei arabe". Mesaje şi 
apeluri asemănătoare au parvenit 
celor două părţi şi din alte capitale 
arabe.

într-un mesaj adresat prinţului 
moştenitor Hassan, regele Hussein, 
care se află internat încă din luna 
decembrie într-o clinică din Londra, 
îşi exprimă „sprijinul fără rezerve“ 
faţă de măsurile luate pentru salv
gardarea „unităţii naţionale, a secu
rităţii şi stabilităţii. în ţară". Totoda
tă, suveranul haşemit a precizat că 
guvernul său nu acceptă să-i fie a- 
fectat dreptul „de a asigura secu
ritatea şi stabilitatea pe întreg teri
toriul Iordaniei" şi că respinge „orice 
tutelă".

Ştirile de ultimă oră informează 
că, în momentul de faţă, ciocnirile 
sînţ mai mult sporadice şi că liniş-

şi efectele pe care le va 
avea acest act asupra 
economiilor ţărilor Com
monwealthului. într-un 
interviu acordat postului 
de radio B.B.C., înainte 
de a întreprinde călăto
ria sa în Asia, Edward 
Heath a asigurat că in
trarea Angliei în C.E.E. 
va determina acordarea 
unui ajutor din partea 
Comunităţii europene 
ţărilor în curs de dez
voltare.

Nu este exclus ca li
nele aranjamente pe 
plan regional sau acor
duri bilaterale să se 
substituie legăturilor 
multilaterale actuale în
tre ţările Commonweal
thului. Există însă, în 
cercurile politice, teama 
că asocierea Angliei la 
Piaţa comună va duce 
la adîncirea decalajului 
economic dintre ţările 
bogate şi sărace, în de
trimentul Commonweal
thului.

„LE MONDE“

tea a fost restabilită aproape integral 
în Iordania. Cele două părţi par să fi 
găsit din nou calea negocierilor şi a 
convorbirilor directe. După mai mul
te reuniuni, care au avut Ioc la am
basada Tunisiei din Amman, în pre
zenţa premierului iordanian, Wasfi 
Tall, a reprezentantului C.C. al 
O.E.P., Ibrahim Bakr, şi a membrilor 
Comitetului Superior Arab, părţile au 
convenit asupra unui calendar pre
cis de aplicare a acordurilor ante
rioare de la Cairo şi Amman.

Noul acord intervenit între iorda
nieni şi palestinieni oferă, după ex
perienţele tragice, repetate, ale unor 
ciocniri violente, o perspectivă fa 
vorabilă normalizării situaţiei, din 
ţară, ceea ce ar fi în interesul am
belor părţi. Aceasta, fireşte, cu con
diţia respectării sale,

ION MADOŞA

MARELE PREMIU PENTRU 
„MOURIR D?AIMER“

Marele premiu al cinemato
grafiei, decernat de Societatea 
franceză a autorilor de filme, 
a fost atribuit ultimei producţii 
a lui Andre Cayatte, „Mourir 
d'aimer". Filmul lui Cayatte a 
întrunit şase voturi din partea 
juriului, cu unul mai mult de
cît pelicula lui Claude Lelouch, 
„Le Voyou". Criticii francezi 
apreciază că acest ultim film 
al lui Cayatte reprezintă cea 
mai reuşită realizare a sa.

MAŞINA DE TURNARE 
GIGANT

Cea mai mare maşină de tur
nare sub presiune a blocurilor- 
motor din Europa va fi livrată 
luna aceasta uzinelor franceze 
„Renault", de către uzinele 
vest-germane „Wotan Werke" 
din Düsseldorf. Maşina cîntă- 
reşte 2 500 tone şi asigură tur
narea sub presiune a 12—18 
blocuri-motor din aluminiu pe 
oră.

Aceeaşi uzină din R.F. a Ger
maniei livrează maşini de tur
nare sub presiune de 2 000 tone 
in U.R.S.S., folosite la fabri
carea autoturismelor Moskvici.

MASSIMO RANTERI ŞI 
„CANZONISSIMA“

Cîntăreţul şi actorul de film 
italian Massimo Raniert a de
venit cu cîntecul „20 de ani" 
cîştigătorul celei de-a 15-a edi
ţii a festivalului de muzică u- 
şoară „Canzonissima", organi
zat de televiziunea italiană.

Se apreciază că numai la ul
tima transmisie a acestei ediţii 
a festivalului au asistat peste 
27 milioane de telespectatori, 
cifră record ce depăşeşte şt pe 
aceea a amatorilor de fotbal 
care au urmărit, în direct, me
ciul Brazilia—Italia la campio
natul mondial din Mexic.

DIN VALEA REGILOR 
IN OLANDA

La Haga s-a anunţat că săp- 
tămina aceasta urmează să so
sească în Olanda un templu 
antic egiptean, care se afla în 
Valea Regilor. Micul templu, 
dedicat zeiţei Isis, este un dar 
al defunctului preşedinte al 
R.A.U., Gamal Abdel Nasser, 
oferit guvernului olandez pen
tru contribuţia sa Ia salvarea 
monumentelor egiptene ce ris
cau să fie acoperite de ape, 
după construirea barajului de 
Ia Assuan.

Micul templu — măsurînd 8 
metri lungime, 7 lăţime şi 4 
înălţime — a fost decupat in 
044 blocuri şi tnmis pê  mare 
spre Olanda. în doi ani, păr
ţile componente vor fi asam
blate de Muzeul arheologic ai 
Universităţii din Leida.

MAI MULT DECÎT 
PEARL HARBOUR 

ÎN RĂZBOI

Cotidianul american „The 
Evening Star" a publicat tra
diţionala îistă a celor mai sla
be zece filme realizate în anul 
trecut. Ziarul enumera, printre 
altele, filme cunoscute, ca 
„Hamlet" a! Iui Tony Richard
son, „Zabriski point" al Iui 
Antonioni, „Satyrikon" al lui 
Fellini şi altele. în aceeaşi ca
tegorie este aminiită şi copro
ducţia americano-japoneză „Ţo- 
ra, tora, tora", un film despre 
atacul nipon asupra bazei na
vale de la Pearl Harbour. în 
legătură cu acesta, ziarul men
ţionează că, in timp ce japo
nezii au cheltuit pentru opera
ţia de la Pearl Harbour apro
ximativ un milion de dolari, 
producerea filmului aminiit a 
costat compania „20-th Cen- 
tury-Fox" între 20 şi 25 mi
lioane dolari. -X
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